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Sprawozdanie 
burmistrza

infrastruktury drogowej ul. Stachowskiej 
w Robakowie. 

Artystycznie w KAmionKAch

„Słowa i dźwięki - artystyczne przywitanie 
2024 roku” w Szkole Podstawowej w Ka-
mionkach odbyło się 17 stycznia. W trakcie 
koncertu Rada Rodziców zorganizowała 
kawiarenkę, z  której środki zostaną 
przekazane na pomoc jednej z uczennic. 
Gościem imprezy był wiceburmistrz Se-
bastian Wlazły, a  w  organizacji imprezy 
pomogli radna i za razem przewodnicząca 
Rady Rodziców Dominika Buczkowska 
oraz radny Jarosław Janowski.

eKsploAtAcjA sieci

18 stycznia wiceburmistrz Bronisław Do-
miniak spotkał się z Anną Graczyk, wice-
prezes zarządu i dyrektor do spraw tech-
nicznych spółki Aquanet. Dyskutowano 
na temat eksploatacji sieci kanalizacyjnej 
w  Szczodrzykowie po jej wybudowaniu 
przez Miasto i Gminę Kórnik. 

KomisjA metropolii

23 stycznia obradowała komisja rewizyjna 
Metropolii Poznań, której członkiem jest 
burmistrz Przemysław Pacholski. Podczas 
obrad analizowano rozliczenia projektów 
unijnych.

rozbudowA soKołowA

Także 23 stycznia wiceburmistrz Sebastian 
Wlazły spotkał się z głównym inżynierem 
firmy Sokołów. Rozmowa dotyczyła roz-
budowy zakładu w Robakowie.

o nowym posterunKu policji

24 stycznia burmistrz Przemysław Pachol-
ski spotkał się z Komendantem Miejskim 
Policji w Poznaniu inspektorem Robertem 
Kasprzykiem z jego zastępcą  podinspek-
torem Leszkiem Steinitzem. Omówiono 
przygotowania do uruchomienia nowego 
posterunku policji w Szczytnikach. 

25 lAt powiAtu

12 stycznia wiceburmistrz Sebastian Wla-
zły uczestniczył w uroczystościach 25-lecia 
Powiatu Poznańskiego. Miłym akcentem 
uroczystości było przyznanie tytułu „Oso-
bowość 25-lecia Powiatu Poznańskiego” 
trenerowi sekcji kolarskiej UKS Jedynka 
Kórnik Robertowi Taciakowi. 

szKolny przegląd Kolęd

13 stycznia w kościele parafialnym w Kór-
niku odbył się Przegląd Kolęd i Pastorałek 
zorganizowany przez Szkołę Podstawową 
nr 1 w  Kórniku. W  przeglądzie udział 
wzięli reprezentanci wszystkich szkół 
podstawowych z  naszej gminy. Gośćmi 
wydarzenia byli: przewodniczący RMiG 
Adam Lewandowski oraz wiceburmistrz 
Sebastian Wlazły.

szKolenie nA temAt 
pomocy publicznej

16 stycznia wiceburmistrz Sebastian Wla-
zły wraz z kierownikiem Wydziału Podat-
ków i Opłat Lokalnych Ewą Kędziorą oraz 
zastępcą kierownika Wydziału Podatków 
i  Opłat Lokalnych Katarzyną Modrze-
jewską wzięli udział w  szkoleniu on-line 
zorganizowanym przez wydawnictwo Ta-
xpress zatytułowanym „Pomoc publiczna 
udzielana przez gminy. Zmiany i nowości 
obowiązujące od 1 stycznia 2024 r. Refor-
ma zasad udzielania pomocy de minimis 
w okresie od 1 stycznia 2024 r. do 31 grud-
nia 2030 r.” Szkolenie prowadził dyrektor 
Departamentu Monitorowania Pomocy 
Publicznej Urzędu Ochrony Konkurencji 
i  Konsumentów Robert Zenc. Podczas 
szkolenia omówione zostały nowe rozpo-
rządzenia Komisji Europejskiej dotyczące 
pomocy de minimis, w tym m.in. zmiana 
metodologii obliczania 3-letniego limitu 
pomocy de minimis.

jubileusz prAcy zAwodowej

Także 16 stycznia burmistrz Przemysław 
Pacholski wraz z  kierownik Wydziału 
Oświaty i Polityki Społecznej Anetą Weber 
złożyli gratulacje i życzenia dyrektor Szkoły 
Podstawowej w Robakowie Bożenie Czer-
niak z okazji 35-lecia pracy zawodowej. 

cd. na str. 4

◊  red.
rocznicA wAlK pod łomnicą

17 stycznia odbyły się uroczystości upa-
miętniające udział Kompanii Kórnickiej 
w walkach o Zbąszyń podczas Powstania 
Wielkopolskiego w 1919 roku.
Burmistrz Przemysław Pacholski z  pre-
zesem Kórnickiego Koła TPPW Dorotą 
Przybylską - oraz Markiem Kaczmarkiem 
- przewodniczącym Rady Seniorów Mia-
sta i  Gminy Kórnik  złożyli kwiaty pod 
pamiątkowymi tablicami przy Szkole Pod-
stawowej im. Powstańców Wielkopolskich 
w Łomnicy.

nA temAt rozbudowy 
ul. stAchowsKiej...

Wiceburmistrz Sebastian Wlazły spotkał 
się z  architektem spółki P3 Przemysła-
wem Matysiakiem. Rozmawiano na temat 
rozbudowy przez prywatnego inwestora 

◊  red.



Koszt inwestycji planowanych do re-
alizacji z budżetu Miasta i Gminy Kór-
nik  w 2024 roku  szacuje się na kwotę 
47.417.063,50 zł (bez zakupów majątko-
wych).Prezentujemy je z podziałem na 
miejscowości.

W Kórniku i Bninie planowane do realizacji 
są:
- przebudowa sieci wodociągowej  
w ul. Wiatracznej (kontynuacja projektu),
- budowa ścieżki pieszo-rowerowej Radze-
wo - Kórnik (droga powiatowa) (kontynuacja 
projektu),
- budowa ul. Zwierzynieckiej,
- przebudowa Pl. Powstańców Wielkopolski  
i ul. Szkolnej,
- budowa ul. Pohla,
- przebudowa ul. Asnyka,
- budowa ul. Michałowskiego (Bnin) (pro-
jekt),
- budowa ścieżki pieszo-rowerowej Pierzch-
no-Kórnik (kontynuacja projektu),
- budowa ścieżki pieszo-rowerowej Radze-
wo-Kórnik (droga gminna) (kontynuacja 
projektu),
- przebudowa ulicy Dworcowej (kontynuacja 
projektu),
- przebudowa ul. Śremskiej (Bnin - przepust) 
(projekt),
- budowa ul. Czołowskiej (Bnin),
- wykonanie przystanków autobusowych na 
terenie Miasta i Gminy Kórnik (kontynuacja),
- budowa parkinkgu przy ul. Średzkiej  
i  Młyńskiej w Kórniku wraz z przebudową 
układu komunikacyjnego (projekt),
- przebudowa budynku na ul. Wodnej  
(kontynuacja projektu),
- budowa szkoły podstawowej (Bnin)  
(projekt),
- rozbudowa alarmu i  monitoringu  
w SP Nr 1,
- budowa oświetlenia ul. Kalejska, ul. Zacisze 
(Bnin) (projekt),
- budowa oświetlenia przy ul. Bóżniczej 
(projekt),
- budowa oświetlenia przy ul. Fredry (pro-
jekt),
- budowa oświetlenia przy ul. Krauthofera 
(projekt),
- budowa toalety publicznej (Bnin) (projekt),
- budowa parku linowego nad promenadą 
dla małych i dużych (Bnin),
- zagospodarowanie terenu półwyspu Szyja 
(Bnin) (projekt),
- uzupełnienie Placu zabaw przy przedszkolu 
nr 2 o urządzenia edukacyjne (Bnin),
- rozbudowa Biblioteki Publicznej (kontynu-
acja projektu),
- modernizacja boiska ORLIK na terenie 
KCRiS w Kórniku.

-budowa kanalizacji sanitarnej,
- budowa oświetlenia pomiędzy ul. Rekre-
acyjną, a ulicą Główną,
- budowa świetlicy w Biernatkach,
- wykonanie tyrolki oraz piłkochwytu w Bier-
natkach.

- budowa sieci wodociągowej,
- budowa kanalizacji sanitarnej,
- zgospodarowanie terenu nad Jeziorem 
Bnińskim (plaża),
- budowa świetlicy,
- budowa Mariny Błażejewko,
- utwardzenie drogi wewnętrznej na terenie 
przejętym od KOWR.

- budowa ul. Grzybobranie (projekt),
- budowa i modernizacja przejść dla pie-
szych i chodników,
- budowa ul. Szkolnej,
- przebudowa ul. Kempingowej (projekt),
- budowa ul. Borowej (projekt),
- budowa ul. os. Piaskowe (projekt),
- progów zwalniających na ul. Rekreacyjnej;
- budowa drogi dojazdowej do oczyszczalni 
ścieków,
- budowa ul. Czereśniowej (projekt),
- termomodernizacja budynku przy ul. 
Głównej 4,
- budowa oświetlenia przy ul. Słowikowej,
- budowa oświetlenia na ul. Zielona Dolina, 
Zielona Polana,
- budowa oświetlenia terenu rekreacyjnego,
- budowa oświetlenia przy ul. Różanej 
(projekt),
- budowa oświetlenia przy ul. Wiśniowej,
- budowa CBA - Centrum Borówieckiej Ak-
tywności (kontynuacja),
- wykonanie wiaty rowerowej przy pętli,
- Zielony i  bezpieczny Borówiecki teren 
sołecki. AED, kamery, siłownia, nasadzenia 
(w  ramach wygranego projektu Budżetu 
Obywatelskiego Gminy Kórnik),
- przebudowa nawierzchni boiska.

- budowa oświetlenia ul. Magnoliowej.

- budowę kanalizacji,
- budowę ścieżki pieszo- rowerowej z Czmo-
nia do Radzewa (projekt),
- budowę oświetlenia ul. Świerkowej,
- budowę oświetlenia przy ul. Polnej (projekt),
- budowę podjazdu dla budynku strażnicy 
OSP,
- rozbudowę OSP.

- budowa ul. Wiatrakowej  (kontynuacja 
projektu),
- budowa ścieżki pieszo-rowerowej od m. 
Dachowa do m. Szczodrzykowo w ciągu 
ul. Nowina,
- budowa ul. Klonowej (kontynuacja pro-
jektu),
- budowa ul. Chabrowej (projekt),
- budowa oświetlenia przy ul. Krętej,
- budowa świetlicy,
- budowa studni głębinowej.

-zakup samojezdnej kosiarki wielofunk-
cyjnej

 

-budowa kanalizacji sanitarnej ul. Katowicka, 
Czereśniowa (kontynuacja projektu),
- przebudowa drogi wraz z przebudową 
rowu ul. Słoneczne (kontynuacja projektu),
- budowa przejścia dla pieszych ul. Dwor-
cowa.

- budowa ul. Akacjowej,
- przebudowa drogi ul. Magazynowej 
w Gądkach wraz z budową ścieżek pieszo-
-rowerowych (kontynuacja projektu),
- budowa zintegrowanego węzła przesiad-
kowego przy stacji kolejowej Gądki wraz 
z zakupem środków transportu publicznego 
(kontynuacja projektu).

Plany inwestycji w budżecie MiG Kórnik 2024
- budowa chodnika ul. Porannej Rosy,
- budowa chodnika na ul. Klonowej,
- budowa drogi os. Kresowego - dokoń-
czenie,
- budowa drogi ul. Wodna (projekt),
- budowa drogi ul. Zielna (projekt),
- budowa drogi ul. Piotrowska (projekt),
- budowa drogi ul. Topolowa (projekt),
- budowa drogi ul. Dębowa (projekt),
- budowa drogi ul. Kalinowa (projekt),
- budowa drogi ul. Akacjowa (projekt),
- budowa drogi ul. Lotniczej,
- montaż i dostawa klimatyzacji do biblioteki 
szkolnej w SP Kamionki,
- budowa oświetlenia ul. Jaśminowej (odci-
nek os. Azaliowe - ul. Klonowa),
- budowa oświetlenia przy ul. Pszenicznej 
(projekt),
- budowa miejsca rekreacji, parkingu i bo-
iska na działce nr 138,
- budowa trybun na boisku (rozbudowa).

- budowa chodnika (droga powiatowa),
- budowa drogi Huby Konarskie (kontynu-
acja),
- budowa chodnika (droga gminna).

- budowa sieci wodociągowej w ul. Poranek 
w Koninku (projekt),
- budowa ścieżki pieszo - rowerowej wraz 
z oświetleniem w Koninku od ul.
Dziennikarskiej do drogi powiatowej nr 
DP2489P (kontynuacja),
- budowa dróg w Koninku, ul. Niebieska, 
Błękitna, Granatowa (kontynuacja projektu),
- zagospodarowanie działki nr 134 (projekt),
- zagospodarowanie działki nr ewid. 90/12 
w zakresie budowy boiska trawiastego wraz 
zapleczem (kontynuacja).

- budowa świetlicy - zadanie finansowanie ze 
środków z Rządowego Funduszu Inwestycji 
Lokalnych (kontynuacja zadania),
- zakup huśtawki na plac zabaw.

- budowa kanalizacji sanitarnej (kontynuacja 
projektu),

- przebudowa ul. Mościenickiej (kontynuacja 
projektu),
- budowa ul. Zimowej (projekt),
- budowa oświetlenia ul. Topolowej,
- budowa oświetlenia przy ul. Jesiennej,
- budowa miasteczka ruchu drogowego 
(projekt).

- budowa ścieżki pieszo-rowerowej w ciągu 
drogi powiatowej Runowo-Pierzchno (kon-
tynuacja projektu),
- budowa ścieżki pieszo-rowerowej Pierzch-
no-Kórnik (kontynuacja projektu),
- budowa świetlicy wiejskiej.

- projekt kanalizacji sanitarnej (kontynuacja),
- budowa ogrodzenia oraz utwardzenie 
dojścia przy świetlicy (kontynuacja).

- budowa chodnika przy ul. Dworzyskowej 
(kontynuacja),
- budowa ścieżki pieszo-rowerowej Radze-
wo - Kórnik (droga powiatowa) (kontynuacja 
projektu),
- budowa ścieżki pieszo-rowerowej Radze-
wo - Kórnik (droga gminna) (kontynuacja 
projektu),
- budowa ścieżki pieszo-rowerowej z Czmo-
nia do Radzewa (projekt),
- budowa oświetlenia ul. Owocowej,
- budowa oświetlenia ul. Zbożowa, Pszenicz-
na, Słoneczna.

- budowa boiska wielofunkcyjnego oraz hali 
przy Szkole Podstawowej,
- rozbudowa Szkoły Podstawowej w Roba-
kowie (kontynuacja),
- budowa ul. Szkolnej i Krótkiej (kontynuacja 
projektu),
- przebudowa ul. Dworcowej (kontynuacja 
projektu),
- budowa ul. Stachowskiej (kontynuacja 
projektu),
- budowa ul. Żernickiej (projekt),
- budowa ul. Cmentarnej, Storczykowej i ul. 
Liliowej (projekt),
- budowa ul. Polnej (projekt),
- budowa urządzeń infrastruktury technicz-
nej i oświetlenia na działce nr 69 i 59,
- budowa ogrodzenie boiska w Robakowie-
-osiedlu,

- tor rowerowo-rolkowy Pumptruck.

- przebudowa wodociągu w Runowie (pro-
jekt),
- budowa sieci wodociągowej Runowo 
- droga Miśkowo (projekt),
- budowa ścieżki pieszo-rowerowej w ciągu 
drogi powiatowej Runowo -Pierzchno (kon-
tynuacja projektu).

- budowa ul. Leśnej,

- przebudowa drogi wraz z miejscami par-
kingowymi przy ul. Kolejowej (kontynuacja 
projektu),
- budowa ścieżki pieszo-rowerowej od m. 
Dachowa do m. Szczodrzykowo w ciągu ul. 
Nowina (kontynuacja projektu),
- budowa chodnika przy ul Dworcowej (kon-
tynuacja projektu),
- termomodernizacja Szkoły Podstawowej 
(kontynuacja projektu),
- budowa placu zabaw przy boisku
- budowa boiska wielofunkcyjnego (projekt),
- budowa studni i nawodnienia boiska.

- budowa ul. Wspólnej (projekt),
- budowa ul. Bajkowej (projekt),
- budowa ścieżki pieszo-rowerowej przy  
ul. Mostowej (kontynuacja projektu),
- budowa pętli autobusowej (kontynuacja 
projektu),
- budowa posterunku Policji (projekt),
- budowa oświetlenia przy ul. Krańcowej 
(projekt),
- rozbudowa strażnicy OSP.

- budowa drogi w Żernikach wraz z oświetle-
niem (od osiedla do ul. Stachowskiej),
- budowa wiaty piknikowej.

◊  Na podstawie prezentacji 
przedstawionej podczas sesji 
RMiG Kórnik
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W  podniosły sposób obchodziliśmy Na-
rodowy Dzień Zwycięskiego Powstania 
Wielkopolskiego. W 105 Rocznicę Wybuchu 
Powstania Wielkopolskiego, dnia 27 grudnia 
2023 r. w uroczystej oprawie liczne delega-
cje z  terenu całej gminy wraz z władzami 
gminy i samorządu złożyły wiązanki kwiatów 
przed Pomnikiem Powstańców Wielkopol-
skich w Kórniku. Następnego dnia delegacja 
naszego Koła TPPW 1918/1919 wraz z liczną 
grupą delegacji z terenu całej Wielkopolski 
uczestniczyła w  uroczystościach przed 
Grobem Nieznanego Żołnierza oraz na 
Cmentarzu Wojskowym na Powązkach 
w Warszawie.
Zwieńczeniem tych uroczystości był wyjazd 
naszej delegacji wraz z burmistrzem Prze-

mysławem Pacholskim w dniu 17 stycznia 
do Łomnicy. 
Właśnie tam w styczniu 1919 r. powstańcy 
kórniccy ponieśli dotkliwe straty podczas 
walk o Łomnicę i Strzyżewo.
Dla upamiętnienia ich heroicznej walki, na 
frontonie szkoły  umieszczono tablicę z na-
zwiskami poległych Powstańców Kórnickich. 
Szkoła nosi imię Powstańców Wlkp. 
Po wprowadzeniu sztandaru szkoły i od-
śpiewaniu Hymnu Państwowego, uczniowie 
z pocztu sztandarowego przybliżyli zgroma-
dzonym uczniom historię oraz znaczenie 
sztandaru w życiu szkoły oraz w formacjach 
wojskowych. Pani dyrektor Jolanta Bezdel 
w  krótkich słowach mówiła o  znaczeniu 
Zwycięskiego Powstania Wielkopolskiego.

Następnie przy dźwiękach werbla złożo-
no wiązanki kwiatów i  znicze pod tablicą 
z nazwiskami poległych. Wiązanki zostały 
złożone przez Burmistrza Miasta i Gminy 
Kórnik, Kórnickie Koło TPPW 1918/1919, 
uczniów szkoły (klasy 1–3) oraz panią sołtys 
w imieniu lokalnej społeczności. 
Po uroczystościach zostaliśmy serdecznie 
przyjęci przez dyrekcję szkoły oraz burmi-
strza i sekretarza Gminy Zbąszyń. Żegnając 
się podziękowaliśmy dyrekcji szkoły oraz 
przedstawicielom gminy za doniosłą oprawę 
uroczystości i przemiłe przyjęcie.

  

Kórnik pamięta o swoich powstańcach

◊  Piotr Guzik

Początek nowego roku to dobry czas na 
wszelkiego rodzaju podsumowania oraz 
planowanie kolejnych wydarzeń. Tym 
razem na tapetę trafiają zagadnienia 
związane z szeroko rozumianą kulturą. 
2023 rok z uwagi na niezwykłe patronki; 
Wisławę Szymborską i Jadwigę Zamoyską 
był wypełniony wieloma wydarzeniami im 
poświęconymi. Wszystkie instytucje naszej 
gminy wprowadziły do swoich programów 
tematy poświęcone życiu i  twórczości 
znakomitych kobiet z Kórnika. Zostały one 
tak zaprojektowane, aby każdy zaintereso-
wany znalazł coś dla siebie. Dla młodszych 
Biblioteka Publiczna zorganizowała m.in. 
“Ferie z  Jadwigą Zamoyską i  Wisławą 
Szymborską”, Dom Integracji Międzypo-
koleniowej zaprosił na wykład “Humor 
w poezji W. Szymborskiej”, a KCSiR OAZA 

zorganizował Wielki Konkurs Plastyczny 
“Jadwiga Zamoyska, Wisława Szymborska”. 
Niezwykłym wydarzeniem poświęconym 
Wisławie Szymborskiej był zorganizowany 
przez Kórnicki Ośrodek Kultury i Wydział 
Promocji Gminy Kultury i  Sportu UMiG 
koncert z  okazji 100-lecia urodzin No-
blistki. W  malowniczej scenerii Jeziora 
Kórnickiego - na kórnickim Prowencie 
czyli miejscu urodzenia poetki wystąpiły 
jedne z  największych gwiazd polskiej 
estrady: Grażyna Szapołowska, Magda 
Umer i  Grzegorz Turnau. Była to praw-
dziwa uczta kulturalna, która ściągnęła do 
Kórnika tłumy publiczności. 
Obok wydarzeń znanych już kórnickiej pu-
bliczności, takich jak Kórnickie Spotkania 
z Białą Damą, Wianki czy Muzyka z Kórnika 
pojawiły się zupełnie nowe. Przykładem 
może być chociażby XVI Festiwal Sztuki 
Ludowej, za sprawą którego kórnicki rynek 
wypełnił się kolorami i  muzyką z  całego 
świata. Szczególnie cieszy fakt, że ważnym 
centrum kultury, zwłaszcza w  okresie 
letnim, stają się kórnickie Błonie, które 
latem proponują szereg interesujących 
imprez od czwartkowych potańcówek 
po weekendowe spotkania przy muzyce. 
Również zimą miejsce staje się coraz bar-

dziej popularne za sprawą lodowiska. Do 
kalendarza na stałe wpisują się również 
festyny: z okazji Dnia Dziecka, Ekofestyn 
czy Jarmark Świąteczny, organizowane 
przez pracowników Urzędu Miasta i Gmi-
ny Kórnik. Są to wydarzenia, które łączą 
wszystkie pokolenia i  mają coraz więcej 
sympatyków. Jest to również okazja do 
zaprezentowania swojej działalności przez 
organizacje pozarządowe oraz prężnie 
działające sołectwa naszej gminy. 
Trudno w kilku zdaniach opisać wszystkie 
wydarzenia, ponieważ było ich tak dużo. 
Przygotowując materiał do tekstu otrzy-
małem podsumowanie od dyrektorów 
instytucji i  okazuje się, że było takich 
wydarzeń kilkaset! Kórnicka kultura ma 
olbrzymie szczęście, iż jest wspierana 
przez wielkich mecenasów Fundację 

Zakłady Kórnickie oraz Bibliotekę Kórnic-
ką. Dzięki ich inicjatywom i wsparciu na 
terenie gminy realizowanych jest wiele 
znaczących projektów. Z roku na rok coraz 
bardziej dynamicznie i kreatywnie działają 
w  przestrzeni kultury także organizacje 
pozarządowe. 
Pragnę serdecznie podziękować wszyst-
kim mieszkańcom naszej gminy, za tak 
liczny udział w wydarzeniach. To właśnie 
Państwa obecność jest dla nas najlepszym 
motorem do dalszego działania. 
Cieszy nas, że udało się zjednoczyć pa-
sjonatów sztuki, tworząc przestrzeń do 
wspólnego doświadczania piękna kultury. 
Dziękuję wszystkim artystom, instytucjom 
kulturalnym, wolontariuszom i oczywiście 
Wam, którzy włączyliście się w każde wy-
darzenie, czyniąc je wyjątkowym.
Z każdym przeżytym wydarzeniem nasza 
społeczność kulturalna się rozwija, a kolej-
ny rok niesie ze sobą nowe perspektywy 
i możliwości. Niech kultura nadal łączy nas 
i  inspiruje do nowych odkryć w  świecie 
sztuki!

 

Jest nam miło poinformować o kolejnej 
firmie, która przystąpiła do Ogólnopol-
skiej Karty Seniora, której uczestnikiem 
jest również gmina Kórnik w  ramach 
programu Gmina Przyjazna Seniorom. 
Nową firmą w programie jest: 

A.M.S. CENTRUM Sławomir Łasiński, 
Celichowskiego 5a 62-035, Kórnik 

- 10% zniżki - klucze domowe - usługa, 
- 5% zniżki - klucze samochodowe – 
usługa. W ramach Ogólnopolskiej Karty 
Seniora seniorzy 60+ są upoważnieni 
do zniżek w wielu punktach, na terenie 
całego kraju. Na mapie Kórnika mamy 
punkty: 3F Zdrowie i  Uroda, ul. Rynek 
3 w  Kórniku-Bninie, oferujący swoim 
klientom posiadającym Ogólnopolską 
Kartę Seniora 10% zniżki na usługi, Re-
stauracji LOFT 46 Plac Niepodległości 46 
oraz w Serwisie Rowerowym - Wojciech 
Górski zlokalizowanym przy ul. Stanisła-
wa Michałowskiego 26 w Kórniku. Pełna 
lista firm, które honorują Ogólną Kartę 
Seniora dostępna jest pod adresem 
internetowym: https://oks.glosseniora.
pl. Wszystkich zainteresowanych przy-
stąpieniem do programu zapraszamy do 
kontaktu z  Robertem Jankowskim pod 
numerem telefonu 515 229 684.

Rada Seniorów informuje

Harmonogram dyżurów radnych Rady 
Seniorów (czwartki), godz. 10:00 - 12:00 
w Domu Integracji Międzypokoleniowej.

15.02.2024 r. Antoni Odzimek

21.03.2024 r. Tadeusz Warkocki

K(órnik) jak kultura 

◊  Przemysław Pacholski 
Burmistrz Miasta i Gminy Kórnik

Karta Seniora. 
Kolejna firma! 
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Królewska wizyta w Kórniku
450 lat temu, 1 lutego 1574 roku 
w Kórniku gościł pierwszy elekcyjny 
król Polski Henryk Walezy. 

Orszak nowego władcy granicę Rzecz-
pospolitej przekroczył 24 stycznia, by 
cztery dni później uroczyście wjechać 
do Poznania. W naszym mieście gościł 
elekt na zaproszenie Stanisława Górki, 
późniejszego wojewody,  którego brat 
Andrzej posłował wcześniej we Francji 
negocjując warunki zaprzysiężenia 
królewskiego.  

Tak pisze o tym wydarzeniu Świętosław 
Orzelski polski historyk, pisarz politycz-
ny, mówca, poseł na sejmy:
Tegoż dnia, to jest 1 lutego, król wyjechał 
z  Poznania i  przyjęty został w  Kórniku 
przez pana tego miasta Stanisława 
hrabiego Górkę na zamku, z ogromnym 
i prawie królewskim przepychem, tak że 
nie brakło niczego do świetności, wysta-
wy i okazałości przyjęcia. Sami Francuzi 
z niezmiernym podziwianiem wychwalali 
ten zbytkowny przepych, jakiego nigdzie 
przedtem nie oglądali.

Byłoć tam niezmierne mnóstwo potraw 
wszelkiego rodzaju, obfitość wina i  na-
pojów, otworem stały pełne spichrze 
i  piwnice, a  każden dniem i  nocą brał 
z  nich co i  ile się podobało. Król sam 
gościł na zamku. Nie pominięto nic co 
do jego przyjęcia, co do jadła i napojów, 
ażeby go ugościć obficie, a nawet ze zbyt-

kiem, w sposób odpowiedni jego godności 
królewskiej. Otrzymał w  darze śliczne 
rasowe konie, futra z bardzo cennych li-
sów moskiewskich i inne rzeczy. Panowie 
francuscy i  dwór cały podejmowani też 
byli wspaniale na dolnym zamku i otrzy-
mali także podarunki. Strzelano z dział 
gęsto i dawano inne różne widowiska.

Czy była to pierwsza wizyta koronowa-
nej głowy w naszej okolicy? Historycy 
stawiają hipotezę popartą wieloma 
przesłankami, że w  roku 1000 w  gro-
dzie na półwyspie Szyja gościł cesarz 
Otton III podążając z  pielgrzymką do 
Gniezna, w towarzystwie księcia (póź-
niej króla) Bolesława Chrobrego. 
Czy ostatnia? Nie. 400 lat temu, 1 sierpnia 
1623 roku ucztował na Zamku powra-
cający z  Gdańska Zygmunt III Waza 
wraz z drugą małżonką Konstancją i sy-
nem z pierwszego małżeństwa – Wła-
dysławem, także późniejszym królem. 

Obraz Henryka Walezego 
- źródło Wikipedia

◊  ŁG



11 stycznia, wieczorową porą, spotkali się 
członkowie oraz niezawodne grono przy-
jaciół, aby wspólnie pośpiewać kolędy przy 
akompaniamencie  muzyków: pana Franka, 
pana Jana i pana Macieja. Były również za-
gadki słowne, muzyczne, filmowe i zabawy 
ze śpiewem przygotowane przez animator-
kę, panią Florentynę. Poczęstunek i gościnę 

zapewniła Restauracja „Biała Dama”. 
Spotkanie było okazją do przypomnienia, 
jakie ważne wydarzenie nas czeka w tym 
roku. Pani Stanisława Andrejewska bardzo 
ciekawie opowiedziała o historii budowy po-
mnika Władysława Zamoyskiego w Kórniku, 
nawiązując do wydarzeń w Zakopanem. W 
100 rocznicę śmierci, 3 października bie-

żącego roku, po uroczystym odsłonięciu, 
postać Władysława Zamoyskiego będzie 
witała wjeżdżających do Kórnika. Cały czas 
trwa akcja wspierania budowy pomnika.
A jaka atmosfera i radość panowała tego 
wieczoru, można zobaczyć na zdjęciach. 

XIII Kolędowanie Stowarzyszenia „Ogończyk” 

◊  Mariola Laś
Foto: W.Zimniak

Antonina Krzysztoń z zespołem, w stycz-
niowy wieczór, w  kórnickiej kolegiacie, 
przeniosła nas w swój świat: poezji, rado-
ści życia, zadumy i  refleksji, prawd wiary 
i prawd naszego losu. Ze swoimi utwora-
mi-„perełkami” dotarła do naszych serc. 
Wspólnie przeżyliśmy Bożonarodzeniową 
opowieść z jej niezgłębioną tajemnicą. Sło-
wa choć proste, a trudne, rozbudziły naszą 
wrażliwość. Mam wrażenie, że i wzruszyły, 
i  rozbawiły, i  stworzyły z nas prawdziwą 
wspólnotę zasłuchaną w  tak cudowny 
przekaz. Tyle emocji w  każdym słowie, 
które padło na podatny grunt i  zostało 
przyjęte. Można… 
„Zahipnotyzowani” widzowie dali się po-
prowadzić opowieści Antoniny Krzysztoń, 
ba, nawet włączyli się we wspólne wyko-
nywanie niektórych refrenów. Obudził się 
w nas ten pierwotny, dziecięcy zachwyt nad 
naszym światem, radość, której wyrazem 
jest naturalny wspólny śpiew nad cudow-

nością stworzenia. 
Koncert ten to odwołanie do naszej polskiej 
tradycji, która nie oderwała się jeszcze od 
chrześcijańskich wartości, to przeciwwaga 
dla skomercjalizowanych Świąt Bożego 
Narodzenia na Zachodzie. Stąd przywoła-
nie naszej tradycji kolędowania w osobach 
Legionowych kolędników: Gospodarzy, 
Heroda, Pastuszków, Aniołków i Diabłów, 
współtworzących niepowtarzalny klimat.
Antonina Krzysztoń to wielka charyzma-
tyczna osobowość: drobna, krucha, au-
tentyczna, uśmiechnięta, otwarta na ludzi. 
W zimnej kolegiacie zrobiło się ciepło od 
ludzkich rozgrzanych serc. Do naszych uszu 
wlało się dobro i miłość. Nie przesadzam. 
Kto był – przeżył, kogo nie było – słowami 
trudno przekazać emocje. To nie był kon-
cert, o którym się zapomina.
Artystce towarzyszyli czołowi polscy mu-
zycy:  Marcin Lamch, Jose Alban-Juarez 
– „Manolo” i  Marcin Majerczyk. Muzyka 

podkreślała nastrój, przekaz, który był tu 
najważniejszy, współtworzyła go. Z którym, 
nucąc melodie, udaliśmy się do domów, 
i oby został w nas jak najdłużej.
Organizatorami koncertu „Kolędy Anto-
niny Krzysztoń i nie tylko…” byli Fundacja 
Zakłady Kórnickie i  Stowarzyszenie Te-
atralne Legion, we współpracy z Parafią 
pw. Wszystkich Świętych w Kórniku. Nie 
mogło być lepszego wyboru, „w  duchu 
Zamoyskich”, na zwieńczenie Roku Jadwigi 
Zamoyskiej i przejście w Rok Władysława 
Zamoyskiego. Wprowadzenia dokonał 
gospodarz kolegiaty, ks. proboszcz Grze-
gorz Zbączyniak, a  działalność Fundacji 
Zakłady Kórnickie w roku gen. Zamoyskiej 
podsumował prezes FZK Dariusz Grzybek. 
Oj, działo się duuużo, i jeszcze  będzie się 
działo! Rok Zamoyskiego już trwa. Zwie-
rajmy szyki!

Przepiękny koncert Antoniny Krzysztoń

◊  Anna Łazuka-Witek

PODZIĘKOWANIA
Serdecznie i gorąco dziękujemy panu 
Burmistrzowi Miasta i Gminy Kórnik 
Przemysławowi Pacholskiemu, który 
w  sytuacji zalania siedziby Legio-
nu, udzielił nam natychmiastowej 
pomocy i  przyznał lokal zastępczy 
w budynku Ośrodka Zdrowia, umoż-
liwiając transport  i przeprowadzkę 
wykonane przez WODKOM wraz 
z trzema pracownikami. Pozwoliło to 
na skuteczne przerwanie zagrożenia 
i zabezpieczenie ocalałego dobytku!
Dziękujemy równie za okazaną po-
moc: Ośrodkowi Pomocy Społecznej 
w Kórniku, Spółce Wodociągi Kórnic-
kie i  Usługi Komunalne WODKOM 
w Kórniku, Kórnickiemu Ośrodkowi 
Kultury.
Prawdziwych przyjaciół poznaje się 
w biedzie!

Stowarzyszenie Teatralne Legion
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W Święto Trzech Króli, jako grupa odnowy 
wsi Wataha Robakowo Wieś, postanowili-
śmy odnowić piękną, staropolską tradycję 
Kolędziorzy. Było bardzo wesoło. Nasza 
grupa liczyła dziewięciu przebierańców. 
Podczas odwiedzin na ul. Wiejskiej, śpie-
waliśmy kolędy oraz przyśpiewki, a także 
składaliśmy życzenia w rymowanej formie 
domownikom.
Jako pierwszy szedł pasterz z gwiazdą, za 
nim trzej królowie, pasterz z turoniem, dia-
beł, który murzył na szczęście, śmierć oraz 
pasterz z koszykiem na smakołyki.
Dziękujemy wszystkim za życzliwość i dobrą 
zabawę. Za rok, na pewno to powtórzymy 
w jeszcze większej obsadzie i odwiedzimy 
również pozostałą część sołectwa. 
Do zobaczenia!
 

Kolędziorze 
w Robakowie

◊  Piotr Szczepaniak 

Przypominamy, że nadal można wesprzeć budowę pomnika 
Władysława hr. Zamoyskiego w Kórniku.

W siedzibie Redakcji Kórniczanina (plac Niepodległości 41) 
w godzinach urzędowania można zdobyć okolicznościową cegiełkę.

Wsparcie na rzecz budowy można wpłacać również na konto: 
Kórnickie Stowarzyszenie Ogończyk 
77 1090 1418 0000 0001 5050 7896



Dnia 1 kwietnia 1903 r. uroczyście otwarto 
dwukondygnacyjny, wybudowany z czerwo-
nej cegły główny budynek szkoły w Bninie, 
obecnie Szkoły POdstawowej nr 2 w Kór-
niku.
Pierwsze zapiski (w  języku niemieckim) 
w kronice szkolnej pochodzą z 1873 roku 
i dotyczą początków miejscowego szkol-
nictwa. Zanotowano, że na terenie Bnina 
istniały od wielu lat dwie szkoły: katolicka 
i ewangelicka. Do pierwszej z nich uczęsz-
czali uczniowie narodowości polskiej 
i  dlatego używano w  niej tylko języka 
polskiego. Nauczycielem był organista, 
a nauka odbywała się w  jego domu. Jako 
wynagrodzenie otrzymywał płody rolne. 
Tego typu nauczanie odbywało się w Bninie 
na przełomie XVIII i XIX w. Zorganizowany 
system oświatowy pojawił się w 1806 roku, 
kiedy to powołano Komisję Oświaty na 
wyzwolonym przez Napoleona terenie. 
W Bninie pobudowano budynek szkolny, 
którym był prawdopodobnie, stojący kiedyś 
obok szkoły dom nauczycielski. Na tym miej-
scu w latach dwudziestych XIX w., w małej 
polskiej szkole, nauczanie odbywało się na 
poziomie dwóch klas (1846 -1949), później 
trzech (1850). Poważne zmiany zaczynają 
się po roku 1871. Wraz ze zjednoczeniem 
Niemiec i utworzeniem cesarstwa postępuje 
germanizacja narodu polskiego. W szkołach 
coraz silniej wypierany jest j. polski. Nauka, 
oprócz religii, odbywa się w j. niemieckim. 
Bardzo ważnym momentem dla obecnego 
budynku jest rok 1889. Do małego, już 
starego budynku szkolnego uczęszcza 320 
uczniów. Warunki lokalowe są więc bardzo 
trudne. Właśnie wtedy członkowie Rady 
Szkoły postanawiają zbudować nową czte-
roklasową szkołę, z założeniem, że będzie 
w niej pracowało czterech nauczycieli. Doku-
piono przy szkole grunt pod budowę. Wieść 
o budowie dotarła do cesarza Wilhelma II, 
który postanowił ją wesprzeć przekazując 
na ten cel 27800 marek, ale zaznaczył, że 
w szkole ma pracować pięciu nauczycieli. 
Budowę rozpoczęto w  1901 roku, a  za-
kończono w  1903. Uroczyste otwarcie 
z udziałem dzieci, mieszkańców, członków 
zarządu szkoły i władz oświatowych odbyło 
się 1 kwietnia 1903r. Poświęcenia budynku 
dokonał ks. dziekan Bolesław Antoniewicz 
– proboszcz bniński i dziekan średzki. Od 
tego momentu nauka w Bninie odbywała 
się w komfortowych warunkach. Uroczy-
ście obchodzono rocznicę urodzin cesarzy 
Wilhelmów I  i  II, Dzień Świętego Marka 
z udziałem we Mszy Św., Popielec, a przede 
wszystkim Święto Dziecka. Bardzo ważnym 
wydarzeniem historycznym był strajk w la-
tach 1906 -1907. Dzieci szkolne i ich rodzice 
wystąpili w obronie mowy polskiej i religii 
katolickiej w szkole. Również księża ape-
lowali na kazaniu niedzielnym (12 sierpnia 
1906 r.), aby dzieci i rodzice nie przyjmowali 
w szkole niemieckich podręczników do re-

ligii. Następstwem były aresztowania, kary 
więzienia i kary pieniężne. Podczas I wojny 
światowej dzieci polskie zbierały pieniądze 
na pomoc dla żołnierzy niemieckich. Jed-
nak po odzyskaniu niepodległości szkolne 
władze niemieckie, zostały zmuszone do 
zwrócenia pieniędzy dzieciom.
Piękne, kształtne, polskie pismo pojawia 
się w kronice 1 grudnia 1918 roku. Tego 
dnia następuje uroczyste wprowadzenie do 
szkoły języka polskiego. Wszyscy nauczyciele 
niemieccy zostają zwolnieni, a ich miejsca 
obejmują polscy pedagodzy. Zaczęły się lata, 
w których uroczyście obchodzono rocznice 
powstań narodowych, ustanowienia Kon-
stytucji 3 Maja, a uczniowie uczyli się pieśni 
patriotycznych. Teraz dzieci prowadziły 
zbiórki pieniędzy dla polskiego żołnierza, czy 
też na dobry wynik plebiscytu na Górnym 
Śląsku. Szkoła jest pięcioklasową katolicką 
szkołą powszechną. Koniec lat dwudzie-
stych XX wieku to trudny okres dla szkoły, 
charakteryzujący się brakiem dobrej woli ze 
strony miejscowych władz. Burmistrz Bnina 
Wincenty Flens sprzeciwia się np. otwarciu 
drugiego oddziału klas piątych. W roku 1929 
ustawiono nowe piece żeliwne - na kaflowe 
władze nie wyraziły zgody. Rok później 
otwarto szóstą klasę. Te czasy pamiętało 
jedyne drzewo rosnące na boisku szkolnym 
do 2017 r. - biała morwa. Właśnie wtedy 
wzdłuż ogrodzenia na ogródku szkolnym 
zasadzono ich 11. 
W 1939 roku po zajęciu Bnina przez okupan-
ta, w szkole kwaterują wojska niemieckie. 
Żołnierze niemieccy niszczą godła, portrety 
i wszystkie oznaki polskości. Kluczem do 
budynku dysponował  ewangelicki pastor, 
który wzywał nauczycieli do podjęcia na-
uki. 1 listopada 1939 ponownie otwarto 
szkołę. Wiodącym przedmiotem był język 
niemiecki. Zezwolono, aby do czasu jego 
opanowania, nauka rachunków, przyrody 

i innych przedmiotów odbywała się w języku 
polskim. Niestety już 15 listopada burmistrz 
Mayer zamyka szkołę. Okupanci niszczą 
księgi szkolne, bibliotekę nauczycielską 
i uczniowską. W kwietniu 1940 r. otwarto 
szkołę dla polskich dzieci. Była to jedyna 
szkoła dla starszych roczników uczniów 
z Bnina i Kórnika. Jej kierownikiem został 
sklepikarz (piekarz?) Weile, a nauczycielkami 
trzy Niemki – żadna z nich nie posiadała 
przygotowania pedagogicznego. Dzieci 
zmuszane były do wykonywania prac w oko-
licznych majątkach oraz zbierania roślin 
lekarskich i owoców leśnych aż do 1943 
roku. Od tego czasu do końca wojny budy-
nek zajmowało ewakuowane gimnazjum 
berlińskie. Wszystkie dzieci polskie uczone 
były razem w jednej sali pobliskiego domu 
przez Weilego. Ograniczał się on tylko do 
sprawdzania obecności i obrzucania dzieci 
strasznymi wyzwiskami. 
Po wyzwoleniu Bnina, 22 stycznia 1945 roku 
dzieci z wielką radością pomagały w porząd-
kowaniu szkoły. Po pięciu latach i siedmiu 
miesiącach najstraszniejszej w  dziejach 
Polski martyrologii narodu polskiego, 25 
lutego Maria Zielińska otwiera szkołę. 5 mar-
ca powraca z Krakowa kierownik Jan Szwed 
i obejmuje placówkę. Do szkoły uczęszcza 
290 dzieci (o 12% więcej w porównaniu do 
1939 r.). Dzieci podzielono ze względu na 
wiek i umiejętności, aż 150 zakwalifikowano 
do klasy II. Brak podręczników i zeszytów 
bardzo utrudniało naukę. Dla starszej 
młodzieży otwarto kursy (od 19 kwietnia –  
15 lipca). 1 listopaa do szkoły uczęszcza 284 
uczniów. W ratuszu bnińskim otwarto Miej-
skie Gimnazjum Koedukacyjne w Kórniku 
(142 uczniów). Swą działalność rozpoczyna 
Koło Młodzieży PCK i Opieka Rodzicielska. 
Następują bardzo trudne lata. Brak pod-
ręczników, pomocy, biblioteki uczniowskiej 
i opału bardzo utrudnia pracę. 

Szkoła w Bninie ma 120 lat   - część 1

Dzieci uczą się w zimnych salach. Zanoto-
wano 60% nieobecności. W  latach powo-
jennych bardzo często nauczyciele i rodzice 
organizują tzw. wentę szkolną, a za uzyska-
ne fundusze kupują pomoce i dożywiają 
dzieci. W 1947 roku polonia amerykańska 
przekazuje (dyskretnie) fundusze na ze-
lektryfikowanie szkoły. Przekazana kwota 
wystarcza również na oświetlenie kilku 
ulic Bnina i elektryfikację gimnazjum. Od  
1 września szkoła jest szkołą sześcioklaso-
wą, a po roku siedmioklasową. 
Lata powojenne to okres, w którym ucznio-
wie biorą udział we mszy św. z okazji wyboru 
pierwszego prezydenta Bieruta, obchodzą 
rocznicę utworzenia Armii Czerwonej, biorą 
udział w różnych akademiach np. z okazji 
Święta Pracy,  pogłębienia przyjaźni pol-
sko–radzieckiej, rocznicy rewolucji paździer-
nikowej. Jest to czas składania zobowiązań 
i  podejmowania czynów społecznych. 
Warunki bytowe uczniów były bardzo trud-
ne, a szkoła również nie ponosiła żadnych 
nakładów na zmianę warunków socjalnych. 
Dopiero w 1953 roku stare, bo aż z 1928 
roku, czteroosobowe ławki zastąpiono 
dwuosobowymi. 
W początku lat 50-tych działa ZHP – drużyna 
im St. Duboisa. W 1955 roku rozpoczęto 
starania o  rozbudowę szkoły. Warunki 
lokalowe są bardzo trudne. Dzieci uczą się 
w miejscowym ratuszu. Już wtedy zaplano-
wano dobudowę dwóch sali lekcyjnych na 
piętrze i dobudowanie skrzydła, na miejscu 
stojącego obok szkoły domu nauczyciel-
skiego. W  połowie października szkoła 
otrzymała wyposażenie pracowni fizyczno-
-chemicznej (z Wydz. Oświaty). W 1956 roku 
szkole nadano charakter świecki. Religia 
zostaje przedmiotem nadobowiązkowym. 
Wszystkie działania kierownictwa skierowa-
ne są na poprawę warunków. W 1957 roku 
działkę szkolną zamieniono na boisko, przez 
co powiększono je o 300 m2. Powierzchnia 
parceli z budynkiem wynosi 1252 m2 .

Autorka pracowała w  szkole w  latach 
1981–2022. Artykuł powstał na prośbę 
Absolwentów i mieszkańców Bnina.  Cdn.

◊  Zofia Talarczyk

nr 2/2024 26 stycznia 2024 r.10 11

Polskie Camino
Pogoda dla rowerzystów w 2023  roku była 
nad wyraz łaskawa. Mój sezon rowerowy 
Anno Domini 2023, dzięki pogodzie, był 
bardzo udany. Przyczyniła się do tego 
inspiracja ze strony pani kierownik Biblio-
teki Publicznej  w Kórniku filia w Bninie. 
Znając moje pasje podróżniczo-rowerowe, 
poleciła mi lekturę książki pt.”Polskie Ca-
mino - przewodnik po drogach św. Jakuba 
w Polsce”. Wdzięczny za okazaną mi pamięć, 
po przeczytaniu  i przeanalizowaniu  trasy, 
ruszyłem na Szlak Jakubowy. Swą wędrówkę 
rozpocząłem  z miejsca, z którego od blisko 
30 lat wyruszam w Świat czyli z Borówca. 
Miejsce  startowe szlaku oznaczyłem w Głu-
szynie, a więc blisko mego domu. Głuszyna 
to miejsca urodzenia wielkiego Polaka - od-
krywcy, zdobywcy najwyższej góry w Austrlii, 
nazwanej imieniem Kościuszki  - Edmunda 
Strzeleckiego. 
W Głuszynie znajduje się pierwszy z ko-
ściołów pw. Św. Jakuba, jaki zamierzałem  
nawiedzić. Mając w zamyśle taki rozkład 
sił, by pokonać wielkopolsko-dolnośląski 
odcinek Polskiego Camino, bez zbędnego 
uszczerbku na zdrowia, podzieliłem trasę na 
dwa etapy z Głuszyny i do Głuszyny.
Łamy „Kórniczanina” nie wystarczyłyby na 
opis drogi i miejsc, które zwiedziłem. Poleca-
jąc wyżej wymieniony przewodnik, hasłowo 
wymienię tylko kościoły, którym patronuje 
św. Jakub: Żabno, Święciechowa k./ Leszna, 
Konradowa k./Wschowy, Jakubowo k./Gło-
gowa, Bolesławiec i Zgorzelec.
W Zgorzelcu, przygranicznym mieście, prze-
dzielonym Nysą, po niemieckiej stronie leży 
Gerlitz. Tutaj się kończy Polskie Camino, wio-
dące od Braniewa znad granicy z rosyjskim  
Obwodem Kaliningradzkim. Kaliningrad 
dziś, a za życia Emanuela Kanta Królewiec. 
To właśnie  z miasta  „Bieguna Wiedzy”, jak 
je nazwał Marek Kamiński, do Compostelli 
w Hiszpanii, miasta „Bieguna Wiary”, ruszył 
w 2015 roku, pokonując pieszo ponad 4000 
km. Zdobywca biegunów Ziemi, w  swej 
książce „Trzeci biegun”, opisał swe przeżycia 
na tej niesamowitej trasie, wzdłuż brzegów 
mórz państw doń przylegających: Polski, 
Niemiec, Belgii, Holandii, Francji i Hiszpanii.
By dopełnić wielkopolsko-dolnośląski od-
cinek Polskiego Camino i po zebraniu sił, 
po przejechaniu 330 km, z końcem maja 
ruszyłem na trasę kolejnych 300 km.
Wzbogaciłem szlak Wielkopolski o miejsco-
wość Kamieniec k./Trzemeszna, gdzie nad 
uroczym jeziorem pojezierza kujawskiego, 
zlokalizowano świątynie nadając jej imię  
św. Jakuba - patrona wędrowców. Stamtąd 
skierowałem się do Mogilna. Dalej do Nie-
chanowa k./ Gniezna i Murowanej Gośliny. 
Wymieniam tylko kościoły, którym patronu-
je św. Jakub. Pokonując tak przedstawioną 
na mapie drogę, nie sposób ominąć prasta-
rą stolicę  - Gniezno i nie pokłonić się w kate-

drze św. Wojciechowi. Po drodze z Gniezna 
do Murowanej Gośliny, w sanktuarium na 
skraju Puszczy Zielonka, koniecznym było 
złożenie hołdu Matce Bożej w Dąbrówce.
Z Murowanej Gośliny, uroczego miasteczka 
przytulonego do Poznania, już tylko sym-
boliczne odwiedziny Katedry Piotra i Pawła 
i wzdłuż brzegów Warty na Starołękę, dalej 
do Głuszyny.
Zamknąłem pętlę wielkopolsko-dolnoślą-
skiego Polskiego Camino.
Przede mną, ale już tylko w opisie, to co 
pokonałem w rowerowym sezonie 2023 
- odcinki: kujawsko-pomorski  i warmińsko-
-mazurski. 
Mam nadzieję, że będzie mi dane przedsta-
wić czytelnikom Kórniczanina „com widział, 
słyszał i czuł” na kolejnych 500 km trasach.
Sprawozdając swoje osiągnięcie, pragnę za-
chęcić miłośników rowerowych wypraw i nie 
tylko, bo szlak ma swoją pieszą wersję do 
przeżycia Polskiego Camino. Bez wyruszania 
do Hiszpanii (choć  tam też byłem, tyle że nie 
na rowerze i przeszedłem  jeden ze szlaków, 
docierając  do Compostelii) można przeżyć 
duchowy wymiar drogi jakubowej w naszym 
pięknym kraju.
 Zapewniam, że 
św. Jakub i  tu 
i  tam jest równie 
życzliwy dla tych, 
którzy ruszą na 
szlak.  Bowiem,  
czy to będzie Ca-
mino Frances, czy 
Polskie Camino, 
to już tylko od nas 
zależy.
Buen Camino

Camino - znaczy droga

◊  Tomasz Grześkowiak



Z cyklu
„Wiadomości z Ogrodów Kórnickich” 

Drzewa występują w różnorodnych śro-
dowiskach na powierzchni Ziemi. W stre-
fie klimatu umiarkowanego, charakte-
ryzującego się wyraźnie zaznaczonymi 
porami roku, drzewa mogą doświadczać, 
nie tylko w ciągu swojego życia, ale też 
w ciągu kalendarzowego roku, drastycz-
nych zmian temperatury powietrza i ilości 
opadów atmosferycznych. Naturalne 
zasięgi gatunków są wynikiem ich przy-

stosowania do warunków środowiska. 
Niektóre gatunki (np. sosna zwyczajna) 
mają bardzo szeroki naturalny zasięg wy-
stępowania, który wiąże się często z du-
żym zróżnicowaniem między populacjami 
występującymi w  odległych od siebie 
obszarach. Różnice te powstają, ponie-
waż w tworzeniu pokolenia potomnego 
biorą udział tylko drzewa, które przeżyły 
w  danym środowisku, ponadto zwykle 
te, które są w  dobrej kondycji, a  więc 
najlepiej przystosowane do lokalnych 
warunków. To powoduje, że powstałe 
potomstwo również jest dostosowane 
właśnie do takich warunków.
O  zróżnicowaniu między populacja-
mi drzew wnioskujemy na podstawie 
wyników uzyskanych na leśnych po-
wierzchniach badawczych, nazywanych 
doświadczeniami proweniencyjnymi. 
W  tego typu doświadczeniach nasiona 
zbiera się z  populacji danego gatunku 
rosnących w  różnych obszarach. Wy-
hodowane sadzonki, które wyrosły 
z nasion pochodzących z różnych miejsc 
(proweniencji), sadzi się na tej samej po-
wierzchni doświadczalnej, która staje się 
miejscem testowania wzrostu i rozwoju 
drzew należących do różnych prowenien-
cji w jednorodnym środowisku. Ten sam 
zestaw proweniencji testuje się w  kilku 
lub kilkunastu miejscach – najlepiej jak 
najbardziej zróżnicowanych pod wzglę-
dem warunków środowiska. Dzięki temu, 
możemy ocenić, jaki wpływ na badane 
cechy mają czynniki genetyczne, czyli po-
chodzenie danej populacji, a jaki warunki 
środowiska, w którym zostało posadzone 
jej potomstwo. 

Pierwsze doświadczenia tego typu z drze-
wami leśnymi zakładano w Europie od po-
czątku XIX wieku w celu znalezienia źródeł 
nasion, które dadzą wysoką produkcję 
drewna o dobrej jakości. Były to jednak 
badania wycinkowe, na niewielką skalę. 
W miarę rosnącego zapotrzebowania na 
drewno, od lat 40-tych XX wieku nastąpił 
intensywny rozwój hodowli selekcyjnej 
drzew, której ważnym narzędziem są 
doświadczenia proweniencyjne. W wielu 
krajach założono sieci takich doświadczeń 
dla rodzimych gatunków drzew. Dzięki 
temu dowiedzieliśmy się, że potomstwo 
po przeniesieniu w nowe warunki środo-
wiskowe utrzymuje wiele cech populacji 
macierzystej, obejmujących między inny-
mi cechy ważne pod względem zdolności 
przystosowawczych, np. porę rozwoju 
i  opadania liści, rozpoczynania i  zakoń-
czenia wzrostu, a więc również odporność 
na przymrozki wiosenne i  jesienne, czy 
tempo wzrostu, a także cechy jakościowe, 
np. prostość pni. W miarę doskonalenia 
metod doświadczalnych, głównie w dzie-
dzinie agronomii, powierzchnie te były 
zakładane w  coraz większym rygorze 
metodycznym, a  także przystąpiono do 
zakładania sieci doświadczeń międzyna-
rodowych, obejmujących większe i bar-
dziej zróżnicowane zestawy proweniencji 
niż doświadczenia krajowe. Do celów do-
świadczalnych wykorzystywano również 
populacje nierodzimych gatunków drzew. 
Dla przykładu, w Europie istnieją liczne 
powierzchnie doświadczalne z gatunkami 
drzew z Ameryki Płn. – daglezją zieloną, 
świerkiem sitkajskim, sosną wydmową 
czy jodłą olbrzymią. 

W  miarę nabywania wiedzy na temat 
skutków zachodzących i  prognozowa-
nych zmian klimatu zaczęto zadawać so-
bie pytania również o przyszłość różnych 
gatunków drzew. Pod koniec XX wieku 
zdano sobie sprawę, że doświadczenia 
proweniencyjne są doskonałym obiek-
tem do badania wpływu zmian klimatu 
na populacje drzew, ponieważ przenie-
sienie populacji do nowego środowiska 
obejmuje również zmianę warunków 
klimatycznych. W  związku z  tym, do-
świadczenia proweniencyjne nabrały 
nowego znaczenia, a ich wyniki wykorzy-
stywane są obecnie do parametryzacji 
najnowszych modeli, które wspomagają 
przewidywania dotyczące spodziewanych 
zmian zasięgów drzew w  zmieniającym 
się klimacie. Pozostają one także cen-
nym narzędziem wspomagającym dobór 
odpowiednich populacji w  gospodarce 
leśnej. Doświadczenia tego typu prowa-
dzone są również przez pracowników 
Instytutu Dendrologii Polskiej Akademii 
Nauk w Kórniku, a obiekty doświadczalne 
dla różnych gatunków drzew znajdują się 
w wielu nadleśnictwach na terenie całego 
kraju, a także w naszym Lesie Doświad-
czalnym „Zwierzyniec”.

Doświadczalnictwo leśne 

◊ Daniel J. Chmura
Instytut Dendrologii PAN

Dąb szypułkowy (fot. D.J. Chmura)Sosna zwyczajna (fot. D.J. Chmura)Buk zwyczajny (fot. R. Rożkowski)

Z okazji 25-lecia powiatu poznańskiego, 
na terenie Międzynarodowych Targów 
Poznańskichw Sali Ziemi, odbyła się 
uroczysta gala, podczas której zostały 
wręczone tytuły „Osobowości 25-lecia”. 
Starosta poznański Jan Grabkowski 
zaznaczył w swoim przemówieniu, że 
nagrody dedykowane są tym, którzy w 
ostatnim ćwierćwieczu zrobili dla po-
wiatu poznańskiego coś szczególnego. 
Nagrodzonych zostało sześcioro osób. 
Wśród „mistrzów w swoich dziedzinach” 
- jak podkreślił starosta, znalazł się Tre-
ner sekcji kolarskiej UKS TFP Jedynka 
Kórnik – Robert Taciak, z czego jesteśmy 
niezwykle dumni. 
„Dla takich chwil warto żyć, choć nie 
ukrywam, że jak wyczytano moje na-
zwisko, to nogi się pode mną ugięły. 
Jest to chyba najcenniejsze wyróżnienie 
jakie w życiu otrzymałem, znaleźć się w 
tak zacnym gronie to ogromny zaszczyt 
– powiedział R. Taciak. Szczególnie 
cieszymy się, że trudna i czasochłonna 
praca oraz zaangażowanie w/w zostały w 

tak miły sposób docenione, a na scenie 
gali powiatu poznańskiego, na której 
nie zabrakło posłów, samorządowców 
oraz przedstawicieli zaprzyjaźnionych 
regionów z kraju i zagranicy, padła na-
zwa kórnickiego klubu kolarskiego UKS 
TFP Jedynka Kórnik. Mamy równocześnie 

nadzieję, że takie wyróżnienie będzie 
kolejnym bodźcem dla trenera na naj-
bliższe lata, doda zdrowia i sił, by nadal 
UKS TFP Jedynkę Kórnik utrzymywać na 
tak wysokim poziomie. 

Robert Taciak „Osobowością 25-lecia” powiatu 

◊  Jagoda Szabelska

Osobowości 25 lecia powiatu
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Spotkanie Opłatkowe Okręgu Poznańskiego 
Zjednoczenia Kurkowych Bractw Strze-
leckich Rzeczpospolitej Polskiej (ZKBS RP) 
z akcentami kórnickimi.
Delegacje Bractw Kurkowych z trzydziestu 
dwóch bractw kurkowych skupionych 
w  Okręgu Poznańskim spotkali się 14. 
stycznia 2024 r. w Domu Rekolekcyjnym 
Towarzystwa Chrystusowego dla Polonii 
Zagranicznej w Poznaniu na zaproszenie 
Prezesa Zarządu Okręgu  Jana Ciszewicza  
i ks. kapelana ZKBS R.P. ks. Adama Borysi-
ka. W spotkaniu wziął udział ks. biskup Jan 
Glapiak. W swoim wystąpieniu objaśnił sym-
bolikę opłatka i dzieciątka ze żłobka Bożego 
Narodzenia. Obecnym przekazał życzenia 
z przesłaniem modlitwy „Anioł Pański” dla 
rodzin i w pracy.
Prowadzący spotkanie Marek Garwoliński 
z  KBS Grodu Przemysława w  Poznaniu 
wprowadził sztandar okręgu poznańskiego 
ZKBS RP. Po odśpiewaniu hymnu brackiego  
i powitaniu przybyłych, głos zabrał Roman 
M. Czechoski, wiceprezes zarządu Okręgu 
Poznańskiego i opowiedział o pierwszym 
organizacyjnym spotkaniu ZKBS RP zor-
ganizowanym przez Bractwo  Kurkowe 
w Kórniku w Biernatkach dnia 2 czerwca 
1990 r. z udziałem delegacji Bractwa Kur-
kowego w Krakowie. Zachował się protokół 
z tego spotkania pisany przez śp. Stanisława 
Pohla. Kazimierz Krawiarz wywołany „do 

mikrofonu” opowiedział obecnym o swojej 
drodze do pierwszej rejestracji bractwa 
kurkowego po drugiej wojnie światowej 
w Polsce w Kórniku w dniu 17 grudnia 1987 
r. oraz o organizowaniu AKBS RP.
Po tych wystąpieniach bracia kurkowi ła-
mali się opłatkami, a następnie wręczono 
okolicznościowe odznaczenia zasług dla 
braci nadane przez zarząd ZKBS RP. Orga-
nizatorzy spotkania wręczyli ks. biskupowi 
 J. Glapiakowi okolicznościowy puchar.
Marek Baranowski, prezes KBBK mówił 
o swoim udziale w posiedzeniu Zarządu 
Europejskiej Federacji Historycznych Bractw 
kurkowych (EGS) w mieście Żatec w Cze-
chach, gdzie został przyjęty do Zakonu 
św. Sebastiana. W dniach 13-15 kwietnia 
uczestniczył w Mondsee, niedaleko Salzbur-
ga w Górnej Austrii w obradach Prezydium 
EGS. Marek Baranowski został w Mondsee 

uhonorowany Srebrnym Krzyżem Zasługi 
EGS. Przedstawiciel Ukrainy Viktor Fedosjuk 
wręczył mu podziękowanie za organizację 
akcji humanitarnych pomocowych EGS dla 
walczącej Ukrainy.
W Mondsee, w dniach 30 sierpnia – 1 wrze-
śnia 2024 r. odbędzie się XXXI. Europejskie 
Spotkanie EGS i Turniej Strzelecki o  tytuł 
Króla Europy EGS. Dokonano przeglądu  
infrastruktury organizacji tego przedsię-
wzięcia. Podpisano umowę organizacji kolej-
nego europejskiego spotkania EGS i strzelań 
o  tytuł króla Europy EGS planowanego 
w 2027 r. w Karlovac w Chorwacji. Warto 
sobie uświadomić jak w Europie planuje się 
i realizuje takie imprezy.
Uroczyste spotkanie opłatkowe było kolejną 
okazją do wymiany doświadczeń.
     
  

Opłatek 
w ZKBS RP

◊  Kazimierz Krawiarz



               Lodowisko - bilet antyrodzinny

Nasze miasto i gmina stają się coraz bar-
dziej atrakcyjne, powstają nowe obiekty 
rekreacyjno-sportowe. Po gminnej pływalni, 
halach sportowych w Kórniku i na wioskach, 
promenadzie, miejskim kąpielisku,  licznych 
siłowniach plenerowych oraz ścieżkach ro-
werowych, powstało ostatnio piękne, kryte 
lodowisko. Ucieszyła mnie ta inwestycja, tym 
bardziej, że należę do pokolenia, którego 
największą zimową rozrywką na świeżym 
powietrzu, była właśnie jazda na łyżwach. 
Korzystając z bliskości lodowiska, posta-
nowiłam moją dawną pasją zarazić wnuki. 
Zabrałam ich trójkę w piątkowe popołudnie 
na kórnickie lodowisko. Radość ze wspól-
nego łyżwiarstwa, a muszę dodać, że dzieci 
bardzo zapaliły się do tego sportu, została 
u mnie mocno przytłumiona ze względu na 
ceny. Rodzinna wyprawa na łyżwy okazała 
się dla nas sporym wydatkiem. Najbardziej 
zszokował mnie bilet, zwany w cenniku - 
„rodzinnym”, a według mnie lepszą byłaby 
nazwa -  „bilet antyrodzinny”. Otóż obejmuje 
on 2 osoby dorosłe i 1 dziecko (2+1). Jeśli 
z dziećmi, np. z dwójką, wybierze się na lodo-
wisko jedno z rodziców, a tak przecież chyba 
najczęściej bywa, to zniżka rodzinna ich nie 
obejmuje. Ceny są tak skonstruowane, że 
traci ona ekonomiczny sens (pojedyncze 
bilety dla osoby dorosłej i dwójki dzieci, to ta 
sama kwota, co ów tzw. bilet rodzinny obej-
mujący dwoje dorosłych i  jedno dziecko). 
Takie podejście osób decyzyjnych w naszej 
gminie i promowanie modelu rodziny 2+1, 
musi dziwić, a nawet szokować w sytuacji, 
gdy Polska zmaga się z coraz większą zapa-
ścią demograficzną.
Jak już napisałam, moje wnuki zaraziły 
się łyżwiarstwem, dlatego postanowiłam 
poszukać innych możliwości i  trafiłam na 
lodowisko w Środzie Wlkp. Byłam bardzo 
mile zaskoczona, zwłaszcza szeroką ofertą 
zniżek dla większych rodzin. W  Środzie 
można kupić, po korzystnych cenach, bilety 
dla różnych modeli rodziny: 2+1, 2+2, 2+3. 
Przy większej liczbie dzieci dopłata do każ-

dego następnego dziecka to 5 zł (w Kórniku 
dopłata do następnego dziecka, ponad 2+1, 
wynosi 10 zł i przysługuje tylko, jeśli z dzieć-
mi jest dwoje dorosłych). Znacznie niższe są 
też ceny pojedynczych wejść, wypożyczenia 
łyżew, chodzików do nauki jazdy (pingwin-
ków). W Kórniku dla dzieci obowiązkowe są 
kaski, ale za nie też trzeba dopłacić, w Śro-
dzie kaski dla chętnych dodają gratis do 
biletu. Porównałam ceny dla naszej rodziny, 
na które składają się: bilety wstępu (1 osoba 
dorosła, 3 dzieci), wypożyczenie 3 par łyżew, 
3 kasków i 2 chodzików. Suma dla Kórnika, 
czyli 140 zł/godzinę może szokować, w Śro-
dzie Wlkp. ta sama grupa zapłaci 78 zł, czyli 
prawie o połowę mniej. Przypomnę jeszcze, 
że nasza wyprawa miała miejsce w piątek, 
ma to o tyle znaczenie, że wtedy w Kórniku 
jest już taryfa weekendowa, a w Środzie 
jeszcze nie, tam zaczyna się ona w sobotę 
i wtedy koszt wyniósłby 82 zł. 
Warto dodać, że dla prawdziwych zapaleń-
ców średzkie lodowisko przygotowało po-
nadto ofertę karnetów na 10 wejść, również 
w atrakcyjnych cenach, w kórnickim cenniku 
takiej oferty nie zauważyłam.
To wszystko sprawia, że dla większych ro-
dzin niż ta, promowana przez gminę Kórnik, 
bardziej przyjazne okazuje się lodowisko 
w Środzie Wlkp. i mimo nieco dalszej wypra-
wy samochodem, opłaca się tam pojechać.
Z chęcią dowiedziałabym się jakie są rze-
czywiste koszty funkcjonowania lodowiska 
i  w  jakim procencie są one pokrywane 
z biletów, bo domyślam się, że do tego typu 
obiektów sportowych, jak pływalnia, lodo-
wisko, czy hala sportowa, gmina dopłaca 
z naszych wspólnych podatków. Pytanie 
tylko, czy gminy Kórnik, która raczej ucho-
dzi za zamożną, nie stać na to, aby chociaż 
w takim stopniu docenić trud wychowawczy 
rodzin wielodzietnych, jak to się dzieje w są-
siedniej Środzie? Czy nie warto zrezygnować 
z komercji w sporcie? Może kiedyś dzięki 
temu w naszym miasteczku pojawi się talent 
łyżwiarski na miarę Zbigniewa Bródki?

◊  Danuta Giertych

Odnosząc się do sugestii w skierowanym 
do nas liście, pragniemy wyjaśnić sposób 
funkcjonowania Lodowiska Błonie, który 
będzie odpowiedzią na stawiane w liście 
pytania.
Tak jak w liście wspomniano, Gmina Kórnik 
kładzie ogromny nacisk na rozwój miejsc 
i obiektów, które stanowią o atrakcyjności 
miasta w kontekście uprawiania sportu 
i rekreacji.
Powstałe lodowisko stanowi bardzo 
istotną inwestycję, która ma uatrakcyjnić 
możliwość spędzania czasu poświęconego 
na rekreację mieszkańcom i gościom z ze-
wnątrz w okresie zimowym.
Oferta lodowiska została tak przygoto-
wana, aby konkurować z obiektami tego 
typu w najbliższej okolicy. Należy dodać, 

że Lodowisko Oaza Błonie jest obiektem 
o  najwyższym standardzie biorąc pod 
uwagę lodowiska w promieniu 50-100 km. 
Kórnickie lodowisko posiada nowoczesne 
wyposażenie, ogrzewane miejsce, z któ-
rego można obserwować osoby jeżdżące, 
ogrzewane toalety, darmowe-zamykane 
szafki, automat z przekąskami i gorącymi 
napojami, nowe sprzęty do wypożyczenia 
tj. łyżwy, kaski i chodziki oraz możliwość 
zakupu potrzebnych akcesoriów np. tj. 
czapki, szaliki i rękawiczki.
Oprócz wyżej wymienionych udogodnień 
należy wspomnieć o bardzo korzystnym 
systemie rozliczenia czasowego, który 
zastosowany został tylko na naszym 
obiekcie. Polega on na tym, że klient płaci 
tylko za czas spędzony jeżdżąc. Z opłaty 

wykluczony jest czas poświęcony na zakła-
danie i zdejmowanie łyżew, przebieranie 
się, odpoczynek, czy korzystanie z toalety.
Odnosząc się do kwestii obowiązku uży-
wania kasków, należy dodać, że bezpie-
czeństwo najmłodszych użytkowników jest 
dla nas priorytetem i stąd ten obowiązek. 
Nie ma konieczności wypożyczenia kasku 
i oczywiście można przyjść z własnym.
Informujemy również, że otrzymujemy 
wiele bardzo pozytywnych opinii od klien-
tów korzystających z  lodowiska, chwalą-
cych poziom oferowanych usług. Ale każde 
uwagi, także te sugerujące zmiany traktu-
jemy bardzo poważnie i jesteśmy otwarci 
na wszelkie sugestie, które weźmiemy pod 
uwagę w przyszłym sezonie.

Kawaler Orderu Uśmiechu z uśmiechem 
w Nowy 2024 Rok

Ostatnie dni starego roku w SP1 im. Tytusa 
Działyńskiego były bardzo nietypowe. 21 
grudnia gościł Kawaler Międzynarodowego 
Orderu Uśmiechu Włodzimierz Marciniak. 
Oprócz swojego promiennego uśmiechu, 
przywiózł dzieciom worek radości, wiado-
mości i słodkich upominków.
W  ciekawy sposób przedstawił historię 
powstania Orderu Uśmiechu. Jednak sam 
moment jego prezentacji w  formie orygi-
nału, wzbudził największe zainteresowanie. 
Każdy mógł wziąć go do ręki, obejrzeć i przy-
mierzyć. To była największa frajda. 
Bo nie każdy ma okazję zobaczyć go z bliska. 
Jest też za co go podziwiać bo tylko nieliczna 
garstka osób na świecie ma to wyróżnienie. 
Wśród nich są Polacy z panem Włodzimie-
rzem. Order Uśmiechu nadają dzieci, a więc 
było dla nas zrozumiałe, że tak dobrze czuł 
się wśród nas. Było wesoło i miło. Obopólne 
uśmiechy świadczyły o radości spotkania. 
To był wyjątkowy gość i piękny dzień. Na 
długo pozostanie w pamięci. 
Niech ten Nowy Rok będzie zdrowy i szczę-
śliwy dla wszystkich a  uśmiech niech 
towarzyszy każdemu tak jak panu Włodzi-
mierzowi.

◊  KCRiS OAZA

Wyjtkowy 
gość

◊  Maria Frąckowiak
organizatorka spotkania
wychowawczyni klasy 3d w SP1

Tradycją Szkoły Podstawowej im. Powstań-
ców Wielkopolskich w Robakowie stał się 
konkurs fotograficzny ,, Żywe Obrazy”.  Do 
udziału w III edycji oprócz uczniów, zapro-
siliśmy pracowników szkoły. Ich zadaniem 
było zainscenizowanie wybranego obrazu 
malarskiego dowolnego artysty w taki 
sposób, by jak najdokładniej przypominał 
dzieło wybranego malarza. Nadesłane 

fotografie wraz z obrazami przyozdobiły 
szkolny korytarz, ciesząc się ogromnym 
zainteresowaniem wśród oglądających. 
Kreatywność naszych uczniów oraz pra-
cowników, jest impulsem do tworzenia 
kolejnych zadań, odzwierciedlających ich 
artystyczne dusze i wrażliwość na sztukę.

,,Żywe Obrazy”

◊  Aleksandra Świątek
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„W karnawale ,  w karnawale  do-
okoła wielkie bale- gdy muzyka pięk-
nie gra, dobry humor każdy ma”.                                                                                                                                    
10.01 odbył się u nas wielki Bal karnawało-
wy. Wystrój przedszkola wprowadził dzieci                 
w znakomity nastrój i zachęcał do wspólnej 
zabawy. Wszystkie przedszkolaki wyglądały 
pięknie w swoich bajkowych strojach. Były 
wśród nich księżniczki, piraci, „superboha-
terowie” i wiele innych postaci. Animatorzy 
zorganizowali dla dzieci dużo wspaniałych 

atrakcji, konkursów, zabaw,  które umilały 
czas spędzony na parkiecie. Na koniec 
wypuszczono mnóstwo ulubionych baniek 
mydlanych. Wspólna zabawa przyniosła 
moc radości naszym wychowankom, to było 
głównym celem tego balu. Dzieci świetnie 
bawiły się w rytm muzyki porywającej do 
tańca. Szkoda, że następny bal dopiero 
za rok. 

◊  Opor. JŁ

Organizujesz ciekawe wydarzenie na 
terenie gminy Kórnik? 

Wiesz o ciekawym koncercie,spekta-
klu, wystawie? 

Napisz o tym na adres 
kultura@kornik.pl

26 STYCZNIA

- OPPENHEIMER - seans filmowy – Kórnicki 
Ośrodek Kultury, godz. 18:00
- SEANS FILMOWY DLA DZIECI „Gdzie jest 
Dory” – KCRiS OAZA, godz. 17:00

28 STYCZNIA

- 32 FINAŁ WIELKIEJ ORKIESTRY ŚWIĄTECZ-
NEJ POMOCY. Płuca po pandemii, gramy 
dla dzieci i dorosłych – Scena główna KCRiS 
OAZA, godz. 12:00-20:00, Scena MadDogs 
MC Poland pl. Niepodległości, godz. 9:00-
16:00godz. 9:00-16:00 i Stara Szkoła w Bo-
rówcu 11:00-21:00. Bal w Leśnej Drużynie

◊  Zespół ds. promocji



Uczniowie Szkoły Podstawowej im. Jana 
Wójkiewicza w Radzewie mieli niezwykłą 
przyjemność gościć autora książek dla 
dzieci, pana Łukasza Wierzbickiego. Spo-
tkanie to okazało się nie tylko niezwykle 
pouczające dla dzieci, ale również pełne 
radości i inspiracji. Pan Wierzbicki, znany 
najmłodszym czytelnikom z takich książek 
jak Afryka Kazika, Ocean to pikuś, Dziadek 
i Niedźwiadek, zaskarbił sobie serca dzieci 
kreatywnymi historiami, barwnymi ilustra-
cjami i niesamowitymi pomysłami, które 
sprawiają, że czytanie staje się przygodą, 
którą warto przeżywać.  
Spotkanie rozpoczęło się od opowieści o 
chłopcu o imieniu Łukasz, który jako sze-
ściolatek odkrył w sobie pasję do pisania. 
Pierwszymi odbiorcami wymyślanych przez 
niego historii byli koledzy z przedszkola. 
Postanowił te historie nie tylko zapisać w 
zeszycie, ale także zilustrować i tak w wieku 
sześciu lat napisał swoją pierwszą książkę. 
Prawdziwym pisarzem pan Łukasz został 
dzięki swojemu dziadkowi, który opowie-
dział mu o pewnym podróżniku, Kazimierzu 
Nowaku. Czegóż to dokonał ów Kazimierz, 
że pan Łukasz postanowił opisać jego hi-
storię? Jako pierwszy przejechał rowerem 
Afrykę i tak na podstawie tego niesamowi-
tego wyczynu powstała książka pt. Afryka 
Kazika. Uczniowie z zapartym tchem słuchali 

opowieści o tym, skąd pan Łukasz czerpie 
pomysły na swoje książki. 
Spotkanie z autorem pozostawiło nie tylko 
niezapomniane wrażenia, ale także skłoniło 
uczniów do refleksji nad mottem pisarza, 
które brzmi: „Zawsze gdy ruszysz przed 
siebie, spotka cię coś ciekawego”. Dzięki tej 
inspirującej wizycie uczniowie przekonali się, 
że książki to nie tylko zbiór słów na papierze, 
lecz magiczna brama do świata przygód, 
które można odkrywać każdego dnia.    
Życzymy panu Łukaszowi Wierzbickiemu 

dalszych sukcesów w pisaniu dla najmłod-
szych czytelników i serdecznie dziękujemy 
za niezapomniane spotkanie, które na długo 
pozostanie w naszej pamięci. Nie może za-
braknąć podziękowań dla naszej wspaniałej 
pani bibliotekarki, która zorganizowała 
spotkanie z pisarzem i dzięki której nasza 
szkolna biblioteka jest najczęściej odwie-
dzanym przez uczniów miejscem.   
  

W piątek 5 stycznia uczniowie ze szkolnego 
koła teatralnego zaprezentowali swoje 
zdolności aktorskie podczas przedstawienia 
„Boże Narodzenie mimo wszystko”.
Wzruszającą historię anioła głoszącego 
dobrą nowinę zupełnie nieprzygotowanym 
na nią ludziom dopełniły kolędy, jak zawsze 
perfekcyjnie zaśpiewane przez szkolny chór 
oraz wspaniały taniec uczennic ze szkolnego 
zespołu muzycznego.

W kolejnych scenach anioł odwiedza zapa-
trzone w siebie przyjaciółki, skupione na 
wartościach materialnych, zestresowane 
rodziny, uzależnionego od gier komputero-
wych młodego człowieka, a nawet dyskote-
kę. Niestety nigdzie nie jest wyczekiwanym 
gościem, a mimo wszystko Boże Narodzenie 
nadchodzi i przynosi wszystkim zagubionym 
pokój i nadzieję.
Dziękujemy wszystkim zaangażowanych 

w projekt: młodym aktorom, tancerzom 
i chórzystkom, ich rodzicom za piękne 
stroje, przygotowującym Paniom – Lidii 
Jakubowskiej, Monice Musielak i Jolancie 
Kluczyńskiej.
Specjalne podziękowania kierujemy Panu 
Dawidowi Sekuli (dźwięk), Pani Justynie Olek 
oraz siostrze Lidii Skrzypczak (dekoracje).

Kiedy książki stają się przygodą 

◊  Magdalena Kowalewska 

Jasełka w kórnickiej „Jedynce“

◊  Jolanta Kluczyńska

W Szkole Podstawowej 
w Radzewie zorganizo-
wano 16 styczniacie-
kawy, międzyszkolny konkurs krajoznaw-
czo-turystyczny „Podróże małe i  duże”. 
Uczniowie, reprezentanci wszystkich szkół 
podstawowych naszej gminy, sprawdzali 
swoją wiedzę i spostrzegawczość, rozpozna-
jąc miasta i zabytki Polski, Europy i Świata.
Poziom wszystkich zawodników był wysoki, 
ale najlepsze wyniki osiągnęli: 
- miejsce I – Wojciech Skrent SP 1 Kórnik,
- miejsce II – Kacper Łąkowski SP 1 Kórnik,
- miejsce II – Jacek Piątyszek SP Kamionki,
- miejsce III – Rafał Gryczyński SP Szczo-
drzykowo.

Przegląd Kolęd i Pastorałek - fotorelacja
13 stycznia Szkoła Podstawowa nr 1 w Kórniku zorganizowała Przegląd Kolęd i Pastorałek, w którym udział wzięli przedstawiciele wszyst-
kich szkół postawowych z naszej gminy.

Podróże małe i duże w Radzewie

◊  ŁG

SP RadzewoSP Kórnik-Bnin

SP Szczodrzykowo SP Kamionki

SP KórnikSP Robakowo
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W ostatnią sobotę 2023 roku Trzebisławki 
ożywiły się niezwykłą energią podczas 
pierwszego w historii Radzewskiego Balu 
Sportu. Organizacja tego wyjątkowego 
wydarzenia to kolejny dowód na rozwój 
UKS Radzevia Radzewo. Inicjatywa zdobyła 
serca 150 uczestników, którzy z radością 
uczestniczyli w  tej noworocznej uczcie 
sportowej. Bal, zorganizowany z  pasją 
i zaangażowaniem, miał na celu nie tylko 
zagwarantowanie rozrywki, ale także 
zacieśnienie więzi między członkami klu-
bu oraz lokalną społecznością. Była to 
także doskonała okazja do wspólnego 
celebrowania sukcesów sportowych. Nie-
zastąpioną oprawę muzyczną zapewniła 
orkiestra Pagost Bracia Walewscy, dostar-
czając niezapomnianych dźwięków, które 
podkreślały atmosferę radości i zabawy. 
Muzyka na żywo z pewnością była jednym 
z kluczowych elementów, które sprawiły, 
że bal stał się wydarzeniem niezapomnia-
nym. To jednak nie wszystko. Na imprezie 
nie brakowało atrakcji, w tym konkursów 
i innych niespodzianek, które dodatkowo 
podgrzewały atmosferę. Bal Sportu UKS 
Radzevia Radzewo to bez wątpienia jedno 
z  tych wyjątkowych wydarzeń, które po-

zostawią trwałe wspomnienia w sercach 
uczestników. Inicjatywa ta dowodzi, że 
sport może być inspiracją do tworzenia 
nie tylko zdrowej, ale i radosnej społecz-
ności. Radzewo po raz kolejny pokazało, 
że potrafi grać zespołowo. Następne edy-
cje tego wyjątkowego balu z  pewnością 
będą jednymi z najbardziej oczekiwanych 
wydarzeń na lokalnej mapie kulturalnej 
i  sportowej. Dziękujemy wszystkim, któ-
rzy wsparli nas w  organizacji tego Balu, 
a byli to: Restauracja Oskar, Ela Zimniak 
makeup and hair, BestDrive Oponet, All 

We Can, Pan Marcin, Instytut Saint Malo, 
Słodki Catering Małgorzata Duszczak, 
Projekt#wow, DF Foto Wideo Studio, Studio 
fryzur „Agnes”, Salon fryzjerski Marylin 
Marta Piasecka, Forma Szkoła Mody, 
Seidel Beauty, Salon fryzjerski Wioletta 
Snuszka, Gandor Salon fryzjerski-Barber, 
Dom Bez Opłat, Studio Przy Lesie, Barbara 
Helak AromaTouch, Surówki Grześkowiak,  
RT Logis oraz wiele ludzi dobrego serca.

Radzewski 
Bal Sportu

W  sobotę, 13 stycznia, Żytowiecko stało 
się areną niezwykłych zmagań, gdy młode 
zawodniczki UKS Radzevia Radzewo wzięły 
udział w pierwszych zawodach Wielkopol-
skiej Ligi Unihokeja. Ich dynamiczna gra, 
determinacja i wsparcie kibiców uczyniły 
turniej niezapomnianym wydarzeniem 
sportowym. Dziewczęta z Radzewa zapre-
zentowały się znakomicie, uczestnicząc 
w  czterech emocjonujących meczach. 
Z  wynikiem dwóch zwycięstw i  jednej 
minimalnej porażki zespół z  Radzewa 
zajął trzecie miejsce w  turnieju. Co wię-
cej, dziewczęta z  Radzewa wielokrotnie 
były nie do zatrzymania, strzelając aż 30 
bramek w całym turnieju. Ich umiejętności 
techniczne, szybkość i zgranie na boisku 
imponowały wszystkim obserwatorom. 
Należy również podkreślić, że zespół 
z Radzewa zgromadził największe grono 
kibiców. Wspierali oni dziewczęta, tworząc 
wspaniałą atmosferę na trybunach. Trene-
rzy i rodzice są świadkami postępów swo-
ich młodych sportowców, a  sam zespół 
już teraz cieszy się uznaniem w ramach 
Wielkopolskiej Ligi Unihokeja. Sukces 
ten z  pewnością stanowi motywację do 
dalszych treningów i  jeszcze lepszych 

wyników w przyszłych zawodach. Gratu-
lujemy naszym Małym Niedźwiedzicom 
udanego turnieju i trzymamy kciuki za ich 
dalsze sportowe osiągnięcia! W zawodach 
uczestniczyły: Natalia Socha (kapitan), 
Aleksandra Kumoś, Karolina Socha, Maria 
Konarska, Natasza Martyniak, Laura Mar-

tyniak, Maja Wrzeszcz, Lena Kazyaka, Alicja 
Berdychowska, Emilia Wróbel, Wiktoria 
Pfeiffer, Konstancja Rozmiarek, Małgo-
rzata Domagała, Katarzyna Domagała, 
Matylda B.

W sobotę 13 stycznia odbyła się 31 edycja 
Maratonu Fitness. Atmosfera jak zawsze 
– gorąca!
Dziękujemy naszym niezastąpionym 
instruktorom: Agnieszce, Adze, Joannie, 
Patrycji, Marcie, Manueli, Oli, Marcinowi 
i Frankowi za zaangażowanie i przepro-
wadzony wspólny trening. W harmono-
gramie maratonu odbyły się treningi: 
BODYCOMBAT, FULL BODY WORKOUT, 
GRIT + CORE, ZUMBA, BODYBALANCE, 
STRETCHING oraz SPINNING.
Podczas przerwy między zajęciami wszy-

scy uczestnicy mogli uzupełnić stracone 
kalorie częstując się fit przekąskami, które 
zapewniła nam Restauracja Oskar.
Początek roku zwykle wiąże się z nowymi 
postanowieniami. Cieszymy się, że mogli-
śmy przyczynić się do tego, aby rozpocząć 
początek roku w aktywnym stylu. Dzięku-
jemy za tak liczne przybycie!
Dziękujemy sponsorom za zapewnie-
nie nagród do loterii: Hama Polska, 
Grawerstwo Laserowe ALTER, Jubiler 
Buszkiewicz, Optyk Osińscy, Wake Park 
Kórnik, Agnieszka Zdziebkowska Azart, 

ParalotniePoznan.pl - Zobacz Świat 
z Lotu Ptaka, Lesmills, Sadownictwo 
Matuszewscy, Wypożyczalnia sprzętu 
wodnego „Wodna Przystań”,
firmie Go Events Technika Estradowa za 
nagłośnieniową i oświetleniową oprawę 
wydarzenia.
Widzimy się na kolejnej, edycji Maratonu 
Fitness, która odbędzie się 19.10.2024. Jak 
zawsze gwarantujemy moc wrażeń i wiele 
spalonych kalorii! 
Do zobaczenia!

Małe Niedźwiedzice w akcji

◊  KN

◊  KN

Maraton fitness poraz 31

◊  KCRiS OAZA

W piątek 19 stycznia w Oaza Kids obyły się 
warsztaty plastyczne z okazji dnia babci 
i dziadka. Podczas warsztatów dzieci zro-
biły upominki dla swoich dziadków, które 
mogli podarować właśnie w ich dniu! Jest 
nam niezmiernie miło, że zagościliście 
u nas i spędziliście z nami miło czas. Za-
praszamy na następne wydarzenia i  do 
zobaczenia!

Warsztaty
w Oazie

◊  KCRiS OAZA
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poprawa jakości
powietrza oraz

zmniejszenie emisji pyłów,
gazów cieplarnianych,

poprzez wymianę źródeł
ciepła i poprawę

efektywności
energetycznej w lokalach

mieszkalnych  
znajdujących się 

w budynkach 
mieszkalnych

wielorodzinnych.
DLA KOGO ?

Dla osób fizycznych
spełniająca kryteria

dochodowe oraz
będących właścicielem

lokalu mieszkalnego        
w budynku mieszkalnym

wielorodzinnym
zlokalizowanym na

terenie Gminy Kórnik.

PROGRAM PRIORYTETOWY 
“CIEPŁE MIESZKANIE” TO:

TERMIN
REALIZACJI:

DO 31 CZERWCA
2025 ROKU LUB DO

WYCZERPANIA
ŚRODKÓW

Szczegółowe informacje dostępne są na stronie internetowej:
https://bip.kornik.pl/cieple-mieszkanie 

TOWARZYSTWO PAMIĘCI POWSTANIA WIELKOPOLSKIEGO 1918-1919TOWARZYSTWO PAMIĘCI POWSTANIA WIELKOPOLSKIEGO 1918-1919
KOŁO W KÓRNIKUKOŁO W KÓRNIKU

ZAPROSZENIE

                     Zarząd Kórnickiego Koła TPPW 1918/1919 zaprasza wszystkich członków Koła na Walne

                                       Zebranie    Sprawozdawczo – Wyborcze, które odbędzie się 

                                              w dniu 8 lutego 2024 r. (czwartek) o godz. 18.00 

                                            w Domu Integracji Międzypokoleniowej  w Kórniku.
                          W przypadku braku quorum drugi termin wyznacza się na godz. 18.15

Program walnego zebrania sprawozdawczo - wyborczego

Kórnickiego Koła Towarzystwa 

Pamięci Powstania Wielkopolskiego1918/1919

w dniu 08.02.2024 roku

      1. Otwarcie zebrania i stwierdzenie quorum.

      2. Wybór Przewodniczącego Zebrania.

      3. Wybór  protokolanta zebrania i przyjęcie porządku obrad.

 4. Wręczenie legitymacji nowym członkom koła.

 5. Odczytanie i przyjęcie protokołu z ostatniego Walnego 

          Zebrania z dnia 16.02.2023r.

                    6. Sprawozdanie merytoryczne z działalności koła za okres  

                           kadencji Zarządu 2019 – 2024 – prezes Dorota  Przybylska.

 7. Sprawozdanie finansowe z działalności koła za rok 2023

     – skarbnik Iwona Zielazek.

 8. Dyskusja nad sprawozdaniami.

 9. Podjęcie uchwały w sprawie:  Uchwała nr 1/2024 

         w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego

                                       i merytorycznego oraz głosowanie nad udzieleniem 

                                      absolutorium ustępującemu zarządowi za kadencję 2019-2024.

 10. Powołanie Komisji Skrutacyjnej. 

 11. Wybór trybu głosowania.

 12. Zgłaszanie kandydatur.

 13. Głosowanie.

  14. Ogłoszenie wyników głosowania przez komisję skrutacyjną.

 15. Ukonstytuowanie się zarządu koła.

 16. Przedstawienie projektu  planu pracy koła na rok 2024.

 17. Dyskusja nad planem pracy.

 18. Zatwierdzenie planu pracy koła na rok 2024.

 19. Wybór kandydatów na VIII Krajowy Zjazd TPPW

           wg Uchwały ZGTPPW z dnia 25.11.2023r.

 20. Sprawy bieżące.

 21.  Wolne głosy i wnioski.

 22. Zakończenie zebrania.



WAŻNE TELEFONY:
Pogotowie ratunkowe 999
Straż pożarna 998
Policja 997
Pogotowie gazowe 992
Telefon alarmowy 112
Pogotowie energetyczne 991

Rada Miasta i Gminy Kórnik
ul. Rynek 1, 62-035 Kórnik
tel./fax 61 8170277
e-mail:radamiejska@kornik.pl

Urząd Miasta i Gminy Kórnik
Pl. Niepodległości 1, 62-035 Kórnik
tel. 61 817 04 11, 61 8170182,
fax. 61 817 04 75, kornik@kornik.pl

Gminne Centrum Zarządzania 
Kryzysowego
tel. 61 8 170 126, 604 607 104  

Komisariat Policji w Kórniku
ul. Poznańska 66, 62-035 Kórnik
tel. 47 77 130 30
w razie  zgłoszeń interwencji nie cier-
piących zwłoki tel. 661 518 075 

Ochotnicza Straż Pożarna 
ul. 20 Października 93
tel. 61 817 01 15, tel. kom. 790 775 009

Straż Miejska
ul. Poznańska 83, 62-035 Kórnik
e-mail: sm@kornik.pl
Całodobowy Monitoring 
tel. 61 8170 411 wew 701

Przychodnia Lekarzy Rodzinnych
„Zdrowie”ul. Poznańska 34a, Kórnik
tel. 61 817 00 43, 61 817 00 59, 
618 170 254
Przychodnia NZOZ „Dom Zdrowia”
ul. Szkolnej 1C, Borówiec
tel. 504 21 02 02
Przychodnia w Kórniku-Bninie
ul. Armii Krajowej 1, Kórnik-Bnin
tel. 61 8170 050
C.M.MedHeart, ul. Armii Krajowej 27, 
tel. 511 988 999 i 61 278 79 99 
rejestracja@medheart.pl
C.M.MedHeart oddział Kórnik, 
ul. Poznańska 81, tel. 798 578 000
rejestracja.kornik@medheart.pl 
Centrum Zdrowia Rodziny
ul. Mostowa 12, Kamionki
tel. 885 029 029
kamionki@centrum-zdrowia-rodziny.pl

Centrum Medyczne Kamionki
Platanowa 18, Kamionki
tel. 661 203 203
email: kontakt@cmkamionki.pl

Centrum Medyczne KORMED 
ul. Szkolna 18, Robakowo
tel. 61 28 11 256, kom.  668 700 807

W przypadku konieczności wezwa-
nia lekarza na wizytę domową 
w nocy lub dni wolne od pracy:

Wielospecjalistyczny Szpital Miej-
ski im. Józefa Strusia z Zakładem 
Opiekuńczo-Leczniczym SPZOZ,  
ul. Szwajcarska 3, 61-285 Poznań
Tel. 61 873 90 81, 61 873 91 90
61 873 94 08
lub Szpital w Puszczykowie im. prof. 
S.T. Dąbrowskiego S.A. ul. Kraszew-
skiego 11, 62-041 Puszczykowo.
Tel. 61 898 42 40
bądź inna placówka z listy dostępnej 
na stronie:  http://nfz-poznan.pl/page.
php/1/0/show/13328/

Lecznice dla zwierząt/gabinety  
weterynaryjne/schronisko
- Kórnik, ul. Dworcowa 18,
tel. 61 817 02 22, 601 956 700
- Borówiec, ul. Główna 22
tel. 608 244 949
- Kamionki, Szafirowa 52
tel. 602 464 664
- ul. Wodna 5/2 Kórnik
tel. 601884441
Schronisko dla zwierząt w Skałowie
Warzywna 25, 62-025 Kostrzyn
tel. 783 552 272

Wodociągi Kórnickie i Usługi Komu-
nalne, ul. Poznańska 71c, Kórnik
tel. 61 817 02 72, fax. 61 817 00 41
Awaria wodociągów
Tel. 602 319 756

AQUANET - tel. alarmowy: 994
centrala telefoniczna
tel. (61) 8359 100

Infolinia ds. odbioru odpadów komunal-
nych z terenu g. Kórnik 661 480 223

Gminna Komisja Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych
ul. Poznańska 34a, Kórnik
tel. 61 817 18 71, środy 15:30-17:30
Ośrodek Pomocy Społecznej
ul. Poznańska 34a, Kórnik
tel./fax. 61 817 00 54

Gminny Rzecznik Osób Niepełno-
sprawnych, UMiG Kórnik, Pl. Niepod-
ległości 1, tel. 515 229 671
e-mail: rzecznik.on@kornik.pl

Przedsiębiorstwo Autobusowe
KOMBUS
Czołowo, ul. Kórnicka 1
tel. 61 898 06 66, 61 817 02 76
www.kombus.pl

Biblioteka Publiczna w Kórniku
ul. Poznańska 65, tel. 61 817 00 21
Filia Biblioteki w Kórniku-Bninie
ul. Rynek 16, tel. 61 819-02-69

Zamek Muzeum i Biblioteka Kórnicka 
ul. Zamkowa 10, Kórnik
tel. 61 817 00 81
tel./fax. 61 817 19 30

Kórnicki Ośrodek Kultury
61 817 08 91
Izba Pamiątek Regionalnych
785 749 287

Zakład Doświadczalny PAN
ul. Średzka 20, 62-035 Kórnik
tel. 61 817 01 55

Instytut Dendrologii PAN i Arboretum 
ul. Parkowa 5, Kórnik
tel. 61 817 00 33

Nadleśnictwo Babki
tel. 61 878 80 43, fax. 61 878 81 07

Parafia Rzymskokatolicka
pw. św. Józefa Rzemieślnika
ul. Szkolna 7, Robakowo
62-023 Gądki, Tel.: 690 380 460
Parafia Rzymskokatolicka
pw. M.B. Królowej Rodzin
ul. Poznańska 107
62-023 Borówiec, tel. 61 819 08 05
Parafia pw. św. Wojciecha
62-035 Kórnik, ul. Kościelna 9
Tel.: 61 8170 125
Parafia pw. Wszystkich Świętych
ul. Średzka 1 62-035 Kórnik
Telefon: 515 371 910
Parafia Rzymskokatolicka
pw. Narodzenia NMP w Tulcach
ul. Pocztowa 1,63-004 Tulce, 
tel. 61 870 50 55
Parafia Rzymskokatolicka
pw. św. Matki Teresy z Kalkuty
ul. Mostowa 45, 62-023 Kamionki,
tel. 61 8788010

...

...

...

...

...

...

...

...

...

...

KAŻDY PONIEDZIAŁEK GODZ. 17.00 MITING  AA i  AN.
Spotkania dla osób chcących skończyć z uzależnieniem.

Suterena Ośrodka Zdrowia w Kórniku ul. Poznańska 34a.

Urząd Miasta i Gminy Kórnik informuje, iż obsługa mieszkańców w Wydziale Spraw  Obywatelskich,  Dowodach Osobistych 
i   Urzędzie Stanu Cywilnego odbywa się w  poniedziałki w  godzinach 8:30-16:30 oraz od wtorku do piątku 
w  godzinach 8:00-15:00 po wcześniejszej rejestracji w  celu umówienia wizyty poprzez system internetowy  
kornik.ustaltermin.pl.
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 Firma sprzątająca zatrudni kobiety 
i mężczyzn. Praca na maszynach 
Karsher i Stiga. Tel. 602 390 221
 Jesteś osobą z  niepełnospraw-

nością? Szukasz pracy? Zadzwoń!  
Tel. 790 560 187
 Przyjmę ucznia w naukę zawodu 

malarz, tapeciarz. Tel. 504 501 703

 Kurki odchowane 18-tygodniowe 
ras Isa i Sendi, sprzedam, dowóz 
gratis. Tel. 506 494 770
 Kupimy grunty pilnie. Tel. 505 

921 833
 Nieruchomości gruntowe kupimy. 

Tel. 505 921 833, 505 110 269
 Domy do remontu pilnie kupimy. 

Tel. 505 921 833, 505 110 269
 Szukam pomocy dla niepełno-

sprawnego pana, okazjonalne dni 
i  godziny, pobliże Oazy. Tel. 501 
645 050

 Sprzedam parkiet dębowy: 
300x70x16 – 5,29m² oraz 500x70x16 
– 3.92m². Tel. 601 584 247
 Wynajmę mieszkanie 2 pokojowe 

+ kuchnia i łazienka. Matka samot-
nie wychowująca niepełnospraw-
nego syna. Sprawa bardzo pilna.  
Tel. 519 395 729, 500 638 141
 Malowanie od 11 zł, remonty, 

krótkie terminy. Tel. 669 013 418
 Wynajmę dom w  Borówcu  

ul. Rekreacyjna. Tel. 508 375 399
 Sprzedaż drewna opałowego 

sosnowego i  kominkowego. Po-
cięte i porąbane. Transport gratis.  
Tel. 661 099 768
 Suszarka do odzieży Whirlpool 

mało używana. Tel. 696 779 221
 Kurtka narciarska Decathlon dla 

dziewczynki 150 cm, używana przez 
tydzień. Tel. 661 099 768
 Kurtka chłopięca H&M, 158 

cm, mało używana, stan dobry.  
Tel. 661 099 768
 Zlecę pomalowanie maski i dachu 

w samochodzie. Tel. 609 153 947

 Pergola ogrodowa 3x180 cm dłu-
gości. Tel. 661 099 768
 Kupię butlę na gaz. Tel. 602 214 931 
 Oddam w wynajem garaż blaszany 

3x5, ul. A. Wróblewskiego Kórnik. 
Tel. 501 645 939
 Naprawa rolet zewnętrznych. 

Montaż rolet zewnętrznych, 
mater ia łowych,  moskit iery .  
Tel. 501 645 939
 Sprzedaż ziemniaków z  domu. 

Bardzo dobre odmiany. Kór-
nik/Bnin, ul. Błażejewska 43.  
Zapraszamy.

 Naprawa pralki, zmywarki.  
Tel. 537 394 398
 Sprzedam lodówkę, pralkę, wąską 

i  szeroką. Możliwość transportu.  
Tel. 511 120 011
 Kupię mieszkanie w  Kórniku  

lub okolicy. Tel. 666 677 003
 Kupię dom do remontu w Kórniku 

lub okolicy. Tel. 666 677 003
 Sprzedam mini wieżę firmy Blau-

punkt MCD-50, stan bardzo dobry. 
Cena 360 zł. Tel. 512 303 888

 Usługi remontowe; malowanie, 
szpachlowanie, tapetowanie, zabu-
dowy nida, montaż paneli i wykła-
dzin. Tel. 504 501 703
 Odnawianie wanien u  klienta 

w domy, bez demontażu, pyłu, ba-
łaganu, od 410 zł, do 9 lat gwarancji. 
Tel. 515 734 833
 Sprzedam używaną kurtkę dam-

ską (zimową) firmy Medicine, roz-
miar S, kolor granatowy, cena 40 zł. 
Tel. 512 303 888
 Sprzedam mało używaną, męską 

bluzę Big Star, rozmiar XL, cena 60 zł 
(do negocjacji). Tel. 697 279 390
 Sprzedam 2 używane plecaki Cool 

Pack za 30 zł. Tel. 697 279 390
 Sprzedam metalową huśtawkę 

przenośną. Cena 150 zł do negocja-
cji. Tel. 697 279 390
 Nastawianie kręgosłupa i  sta-

wów, fizjoterapia, masaże – Doktór 
Taciak, mgr. Przemysław Taciak, 
ul. Stawna 14, 63-230 Witaszyce,  
tel. 696 843 092

Ogłoszenia drobne są darmowe. Powinny zawierać około 15 słów, wraz z  nr. telefonu. Większe ogłosze-
nia mogą zostać skrócone przez Redakcję, lub nie będą publikowane. Pierwszeństwo mają niepublikowane 
wcześniej ogłoszenia. W  przypadku, gdy liczba nowych ogłoszeń jest większa niż liczba miejsc na ogłoszenia,  
o publikacji decyduje kolejność nadesłania. Ogłoszenia prosimy przynosić osobiście, przesyłać pocztą, pocztą elektroniczną 
(adres w stopce redakcyjnej), lub przekazywać telefonicznie.

Ogłoszenia drobne:
prAcA

INNE

 

REDAKTOR NACZELNY: Łukasz Grzegorowski,   
tel. 61 8170411 wew. 682,  
aders e-mail: korniczanin@kornik.pl

WSPÓŁPRACA: Julia Łabudek, Anna Rauk, Kazimierz 
Krawiarz, Robert Wrzesiński.

SKŁAD I ŁAMANIE: Łukasz Grzegorowski

WYDAWCA: Miasto i Gmina Kórnik 

DRUK:  Nowak-Jarocin Drukarnia Wydawnictwo Rekla-
ma Marcin Nowak. ul. Poznańska 33, 63-200 Jarocin

KOLPORTAŻ: Marek Kmieciak, Kiełczynek 18,  
63-130 Książ Wlkp. 

NAKŁAD: 4300 egz.

ADRES REDAKCJI: 62-035 Kórnik -Plac Niepodległości 41,  
tel. 61 8170411 wew. 680 lub 682                                               
ades e-mail: korniczanin@kornik.pl 

Redakcja zastrzega sobie prawo skracania i adiustacji 
tekstów oraz listów. 
Materiałów nie zamówionych nie zwracamy.  
Nie publikujemy listów nie podpisanych.

Następny numer
Kórniczanina ukaże się

9  
LuTeGO 2024 R.

Materiały do następnego numeru
prosimy dostarczać  

do 1 lutego 2024 r.




